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 نوسان: رییس سازمان برنامه  
و بودجه استان اصفهان با اشاره 
به رشد رشد ۱۸ درصدی مالیات 
گفت:   ،۹۸ بودجه  در  استان 
صورت  در   ۹۸ سال  در  دولت 
عدم تعهد بخش خصوصی، ۹۰ 
میلیارد تومان اعتبار برای طرح 
سد کوهرنگ سه کنار گذاشته 

است.
نعمت اله اکبری، در نشست خبری  بررسی ویژگی های لایحه بودجه سال 
۹۸ در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: واگذاری دستگاه های اجرایی، شرکت ها 
و بانک ها در جهت رویکرد تجهیز منابع غیر نفتی است، همچنین ایجاد نظام 
انگیزشی درآمد هزینه به منظور اختصاص بودجه متناسب با درآمد استان 
ها، ساماندهی طرح های تملک دارایی سرمایه، ممنوعیت پیشنهاد طرح های 

جدید و جلوگیری از کلنگ زنی های جدید است.
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اصفهان با اشاره به ۷۶هزار طرح 
نیمه تمام در کشور افزود: ۷۰ هزار طرح در استان ها و ۶ هزار طرح ملی و 
سهم استان اصفهان از کل طرح های نیمه تمام کشور حدود چهار هزار و 
برای اتمام کل طرح ها بیش از ۶۰۰ هزار میلیارد تومان اعتبار لازم است. وی 
با اشاره ۶۰ هزار میلیارد تومان اعتبارات عمرانی دولت برای طرح های نیمه 
تمام کشور در سال ۹۷، گفت: دخالت بخش خصوصی در قالب تبصره ۱۹ 

با ارائه تسهیلات، تضمین و حمایت برای اتمام طرح ها مدنظر دولت است. 
رشد ۱۸ درصدی

مالیات اصفهان
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اصفهان با بیان اینکه در سال 
۹۸ درآمدهای دولت در مقابل مصارف وعده های دولت قرار می گیرد، اظهار 
کرد: منابع بودجه کل کشور نسبت به سال ۹۷ با توجه به رشد مصارف 
سال ۹۸، ۳۹.۳ درصد رشد داشته است. سعی دولت بر تغییر داخلی ترین 
اجزای بودجه مانند کاهش ۳.۵ درصدی درآمدهای عمومی دولت و رشد 
۳۸ درصدی واگذاری دارایی های سرمایه ای است. وی با بیان اینکه جمع 
منابع عمومی دولت ۵.۴ درصد نسبت به سال ۹۷ رشد مثبت داشته است، 
ادامه داد: دولت در ازای منابع مالی موجود، مصارف خود را تنظیم می کند، 
همچنین درآمدهای مالیاتی در لایحه بودجه سال ۹۷، هشت درصد رشد 
دارد. درآمد مالیاتی دولت در سال ۹۷، ۱۴۲هزار میلیارد تومان و در سال ۹۸ 

به ۱۵۳ هزار میلیارد تومان افزایش می یابد.
اکبری با بیان اینکه  ۹۷ هزار میلیارد تومان کل مالیات استان ها، در سال 
۹۸ به ۱۱۵ هزار میلیارد تومان می رسد، گفت: میزان مالیات استان اصفهان، 
هفت هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان است و طبق عملکرد ۱۰ ماهه با تخصیص 
پرداخت ۶۰۰ میلیارد تومان مالیات در هر ماه، تنها چهار هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان یعنی ۷۵ درصد از کل مالیات پرداختی استان اصفهان تامین شده 
است. وی با اشاره به رشد مالیات استان اصفهان به ۸ هزار و ۴۰۰ میلیارد 
تومان در سال ۹۸، اظهار کرد: با وجود رشد ۱۸.۷ درصد مالیات سال ۹۸، 
دولت رشد ۱۸ درصدی مالیات برای اصفهان در نظر گرفته شده است و 
در صورت عدم تحقق پرداخت بخشی از مالیات، اعتبار مختص استان ها 

کاهش نمی یابد.
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اصفهان با اشاره به اینکه استان 
اصفهان طی چهار سال گذشته با عدم تحقق پرداخت کامل مالیات روبرو 
است، یادآور شد: تهران ۵۳ درصد، اصفهان  ۷.۳ درصد، خوزستان ۴.۷ درصد 

و خراسان ۳.۶ درصد از مالیات کل کشور را پرداخت می کند.
حوزه آب

بیشترین تخصیص اعتبار
 اکبری با بیان اینکه در سال جاری بیشترین تخصیص اعتبار بودجه دولت، 
یعنی ۸۱ درصد بودجه استان ها  درحوزه آب است، تصریح کرد: طی سال 
های گذشته میزان تخصیص بودجه حوزه آب حدود ۵۶ درصد بود، البته 
تخصیص بخشی از این بودجه به صورت نقدی، بخشی از طبق بند ز تبصره 
سال جاری، که در ماه دی سررسید آن بود، پرداخت شد و بخشی از آن طبق 
اسناد خزانه ای طی دو سال پرداخت خواهد شد. وی با بیان اینکه دولت در 
سال جاری برای سد کوهرنگ سه ۱۳۴ میلیارد تومان اعتبار مد نظر قرار داد، 
تاکید کرد: ۸۳ میلیارد تومان در ابتدای سال ۹۸ ابلاغ اعتبار شد، همچنین 
۳۴ میلیارد تومان به بخش خصوصی واگذار می کند. البته دولت برای برخی 
پروژه های حوزه آب ۸۵ درصد و برای برخی دیگر ۷۰ درصد اعتبار می دهد. 

سرمایه گذاری فولادمبارکه
در تونل سوم کوهرنگ

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اصفهان با بیان اینکه شرکت 
فولاد مبارکه با تضمین دولت در طرح کوهرنگ سه سرمایه گذاری کرده 
است، افزود: دولت طی سال ۹۸ در صورت عدم تعهد بخش خصوصی، ۹۰ 
میلیارد تومان اعتبار برای طرح سد کوهرنگ سه کنار گذاشته است، همچنین  
سامانه گلاب دو نیز برای آبرسانی به ۱۴ شهرستان اصفهان، هزار و ۹۸۰ 
میلیارد تومان اعتبار لازم دارد، البته شرکت آب منطقه ای فاز نخست این 
سامانه را با اعتبار ۶۰۰ میلیارد تومان آغاز کرده است. وی  با بیان اینکه دولت 
در سال ۹۷ اجازه مشارکت بخش خصوصی در قالب طرح مشارکتی تبصره 
۱۹ را جدول ۲۰ سال ۹۷ و ۹۸ قرار داده است، اظهار کرد: دولت و سازمان 
برنامه و بودجه درصورت مشارکت بخش خصوصی سرمایه طرح های نیمه 

تمام را تضمین خواهند کرد.
رشد ۱6 درصدی

در مجموع اعتبارات اصفهان
اکبری با اشاره به رشد ۱۳ ۳. درصدی مجموع اعتبارات هزینه ای و تملک 
دارایی استان های کشور در سال ۹۸ و ۹۷، گفت: جمع اعتبارات هزینه ای 
و تملک دارایی استان اصفهان ۱۶.۵ درصد رشد داشته که شامل رشد ۲۷ 

درصدی اعتبارات جاری و رشد ۱۰.۵ درصدی تملک استان است. 
وی با اشاره به اینکه ۰.۲۷ درصد مالیات بر ارزش افزوده استان ها در حوزه 
ورزش، ۳۶ درصد رشد داشته است، افزود: ۰.۲۷ درصد مالیات بر ارزش 
افزوده استان اصفهان، ۴۳ درصد رشد داشته، همچنین اعتبار هزینه ای 
استان های کشور ۲۲.۷ درصد و در استان اصفهان نیز ۲۷ درصد رشد داشته 
و اعتبارات تملک عمرانی استان ها نیز ۳۷ درصد و در استان اصفهان ۱۰.۶ 

درصد رشد داشته است.
رییس سازمان برنامه و بودجه استان اصفهان با اشاره به اعتبارات هزینه ای 
استان اصفهان برای ۲۷ دستگاه به غیر از آموزش و پرورش، بنیاد شهید، ثبت 
اسناد، ثبت احوال و قوه قضاییه، اظهار کرد: اعتبار هزینه های جاری استان 
اصفهان ۷۹۲ میلیارد تومان، اعتبار عمرانی استان ۸۲۷ میلیارد تومان است، 
همچنین ۱۲۰۰ میلیارد تومان برای طرح های ملی و ۱۴۰ میلیارد تومان 

برای طرح های ملی و استانی تخصیص یافته است.
است و ما در صدد هستیم با انجام مذاکراتی، این مبلغ را افزایش دهیم.

معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای اصفهان با بیان اینکه در جلسه شورای 
هماهنگی حوضه آبریز زاینده رود قطعیت بازگشایی رودخانه تایید شد، گفت: با توجه به 
پشتوانه بارش های مؤثر در سال آبی جاری، قرار است آب زاینده رود برای کشت پاییزه کشاورزان 
اصفهان حدود ۲۰ روز باز شود.حسن ساسانی، با اشاره به بازگشایی حتمی زاینده رود برای 
کشت کشاورزان شرق اصفهان، اظهار کرد: در حال حاضر ذخیره سد زاینده رود ۱۷۲ میلیون 
مترمکعب است درحالی که ذخیره مخزن سد در متوسط درازمدت ۶۵۰ میلیون مترمکعب بود.

مدیرکل میراث فرهنگی اصفهان گفت: سقف بازار میدان نقش جهان مشکلی ندارد و به 
تازگی مرمت شده و این مشکلات جزئی نیز به خاطر بارندگی های اخیر است. فریدون 
الهیاری در واکنش به فیلمی که در فضای مجازی پخش شده و در آن یک شهروند مدعی 
می شود که آجرهای سقف بازار میدان نقش جهان ورودی مسجد شیخ لطف الله در حال 
ریزش است، اظهار کرد: در حال حاضر بازار اصفهان به طور کلی وضعیت مناسبی دارد و 

مرمت های مداوم نیز در طول این بازار انجام می شود.

   نوسان: نماینده اصفهان در مجلس 
شورای اسلامی با تاکید بر اینکه مشکلات 
اصلی این اســتان فراموش شده است، 
گفت: طرح تقسیم استان اصفهان در حد 

یک شایعه است. 
حیدرعلی عابدی دربــاره برخی اخبار 
موجود در فضای مجازی مبنی بر احتمال 
تقسیم استان اصفهان اظهار داشت: این 
موضوع در حد یک شایعه است و اقدام 
قانونی برای انجام این کار تاکنون صورت 
نگرفته اســت. وی افــزود: برای تحقق 
مسائلی در حوزه تقسیمات کشوری، یا 
باید طرحی با امضــای ۱۵ نماینده ارائه 
شده و یا دولت به صورت مستقل لایحه 
ای را تقدیم مجلس کند که در خصوص 
تشکیل اســتان اصفهان شــمالی با 
مرکزیت کاشان و تقسیم استان اصفهان 
تاکنون چنین فرایندی طی نشده است.

نماینده اصفهان در مجلس تصریح کرد: 
تنها آقای ســاداتی نژاد نماینده مردم 
فهیم کاشان در یکی از نطق های میان 
دســتور خود به این موضوع اشاره و از 
نمایندگان درخواست کرد تا در صورت 
ارائه طرح تشکیل استان کاشان یا استان 
اصفهان شمالی، دیگر نمایندگان از این 
طرح  حمایت کنند. عابدی اضافه کرد: 
بنابراین معتقدم که طرح تقسیم استان 
اصفهان کــه امروز در فضــای مجازی 
مطرح شده، بیشتر شبیه شایعه است و 
به صورت عملی در مجلس چنین بحثی 

مطرح نیست.
وی در پاســخ به پرســش خبرنگاری 
مبنی بر اینکه چرا این شــایعات مطرح 
شده اســت؟ گفت: به نظر می رسد که 
مشکلات اصلی استان اصفهان فراموش 
شــده اســت. به عبارتی ما ریشه اصلی 
مشــکلات را فراموش کرده و به دنبال 
پاک کردن صورت مســئله هســتیم. 
نماینــده اصفهــان در مجلــس ادامه 
داد: یکی از مشــکلات اصلی اســتان 
اصفهان مربوط به تامین آب شرب و آب 
کشاورزی استان است. متاسفانه به دلیل 
بی توجهی مدیریت گذشته، سرشاخه 
های اصلی تامین آب زاینده رود از بین 
رفته، یا به دیگر استان ها منتقل شده و به 
همین دلیل امروز ما با گرفتاری بزرگی به 

نام تامین آب رو به رو هستیم.
عابدی گفت: در چنین شــرایطی اگر 
بخواهیم مسائل فرعی از جمله تقسیم 
اســتان اصفهان را مطــرح کنیم، در 
حقیقت مشکل اصلی را فراموش کرده و 
تا زمانی که درگیر اینگونه موارد باشیم، 
مسائل اصلی استان برطرف نمی شود. 
وی تاکید کرد: لازم اســت در شــرایط 
فعلی، نمایندگان اســتان اصفهان در 
مجلس بــا همراهی مدیریت ارشــد و 
کلان این استان، مشکلات و معضلات 
را اولویت بندی کرده و بر اساس اهمیت، 
برای رفع آنها همراه و همدل شوند. در 
غیر  این صورت، معضلات استان اصفهان 

برطرف نخواهد شد.
شایان ذکر اســت، چند روزي است در 
فضاي مجازي خبري منتشر شده مبني 
بر اینکه سید جواد ساداتي نژاد، نماینده 
مردم کاشــان و آران و بیدگل در ادامه 
تلاش ها برای استان شدن شهر کاشان از 
طرحي سخن به میان آورده که وي براي 
فائق آمدن بر طلسم چندین ساله استان 
نشدن این شهر، طراحي کرده است. در 
این طرح کاشــان به همراه چند شــهر 
شمالي اســتان اصفهان ، استاني جدید 
تحت عنوان اصفهان شمالي را تشکیل 

خواهند داد!

رشد ۱۸ درصدی مالیات اصفهان
 در بودجه 9۸

سقف بازار نقش جهان مشکلی نداردقطعیت بازگشایی زاینده رود 
گزارش

 گزارش

سازمان  رییس  شده  اعلام  آمار  هرچند 
اصفهان  استان  تجارت  و  معدن  صنعت، 
از  صادرات  درصدی  رشد ۴۷  از  حکایت 
جاری  سال  ماهه  طی ۹  اصفهان  استان 
را دارد اما درد دلها و چهره خموده اهالی 
صادرات حکایت از چیز دیگر می کند. کار 
آنقدر به بحران رسیده که رضا رحمانی، وزیر 
صنعت، معدن و تجارت با صراحت اعلام می 
کند، که حاضر است هر اختیاری دارد به این 
استان تفویض  کند؛ استانی که ۱۰ درصد 
صنعت ایران را در اختیار دارد؛ اما رحمانی 
قول می گیرد، " کاری کنید مشکلات رفع 

شود".

به چاهی افتاده ایم
که ته ندارد!

بازرگانی  اتاق  رییس  دل  سفره  که  حالا 
سید  ندارد!  تمامی  شده،  باز  اصفهان 
اگر  گوید:  می  آبادی،  سهل  عبدالوهاب 
کمیته غذای استان نبود، اکنون ۹هزار واحد 
صنعتی اصفهان تعطیل شده بودند. تامین 
اجتماعی دفاتر کارگران ما را مهر نمی کند؛ 
وزیر کار دستور می دهد؛ اما رییس تامین 
ما  کارگران  نمی دهد،  انجام  اجتماعی 
وضعیت خوبی ندارند. ما به چاهی افتاده ایم 
که ته ندارد!؛ سود بانک ها روز به روز افزایش 
می یابد و پایانی ندارد. مهم ترین ابزار پشت 
سر گذاشتن تحریم، تولید کنندگان هستند؛ 
اما راه فعالیت آنها باید باز شود. ۵ سال است 
اما  در اصفهان صادر کننده جوان داریم، 
همین صادر کننده جوان مواد اولیه اش در 
گمرک مانده  است؛ مگر نباید به جوان ها بها 

بدهیم.
رییس خانه صنعت، معدن و تجارت ایران، 
تاکید می کند: ۲۵ سال از صادر کنندگان 
تقدیر کردیم اما هیچ امتیازی برای آنان در 
نظر نگرفتیم. او تاکید دارد که در خصوص 
تحریم ها، اقدامات لازم را مسئولین و مجلس 

نشین نان نمی بینیم

اصفهان خالی
از سکنه می شود

با ادامه روند موجود، پیش بینی شده است 
که اصفهان تا سال ۲۰۲۵ از سکنه خالی 
خواهد شد. این را سید ناصر موسوی لارگانی، 

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس مطرح می 
کند و این سوال را به ذهن مخاطبان متبادر 
می کند؛ چه کسی باید از این روند جلوگیری 

کند؟! 
نماینده محلس شورای اصلامی ادامه می 
دهد: از ۱۲ هزار و پانصد نفر شاغل در شهرک 
صنعتی فلاورجان در سال ۱۳۹۰ تنها ۴ هزار 
و پانصد نفر مشغول به کار هستند.او انگشت 
اتهام خود را به سمت نهاد های اجرایی نشانه 
می رود و می گوید: در حال رکود نباید فشار 
سازمان مالیاتی، بانک ها، تامین اجتماعی و 
گمرک بر  صنعت گر اضافه  شود. ترخیص 
تعطیلی  و  مشکلات  ایجاد  باعث  نکردن، 
کارخانه ها می شود. عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس با بیان اینکه در زمان فشار و تحریم ها 
افزود:  شود،  کمتر  اداری  بروکراسی  باید 
کشورهای عراق و افغانستان در قبال صادرات 
کشور، ریال پرداخت می کنند و اما صادر 
کننده باید دلار به سامانه نیما واریز کند. با 
این شرایط چین با وجود فاصله بیشتر، بازار 

عراق و افغانستان را تسخیر کرده است. 
اما  مجلس،  اقتصادی  کمیسیون  عضو 
"بحث  است:  آورده  نیز  خوبی  خبرهای 
اشتغال و آب در سر لوحه برنامه های استاندار 
است". اصفهان استان استراتژیک  و تامین 
کننده بودجه ۱۱ استان است. اگر آب نباشد؛ 
صنعت هم نیست. از وزیر درخواست می 
کنم، از آب و صنعت استان اصفهان دفاع 

کند.

بیکاری ۲۹ درصد
جوانان اصفهان

مجلس  در  اصفهان  دیگر  نماینده 
بیکاری  نرخ  گوید:  می  اسلامی  شورای 
به ۲۰.۸ درصد  اصفهانی  فارغ التحصیلان 
و نرخ بیکاری جوانان اصفهانی به ۲۹ درصد 
رسیده است. احمد سالک گفت: آمریکا یک 
گروه چهارصد نفره برای تحریم ایران قرار 
داده است. آیا در کشور گروه ۴ نفره برای دور 

زدن تحریم ها وجود دارد؟
وزرا  بین  هماهنگی  اینکه  بیان  با  وی 
برای تنظیم بخش نامه های صنعتگران و 
کشاورزان انجام شود، افزود: بخش نامه ها 
از جزیره های مختلف دولتی برای صنعت، 
خدمات و کشاورزی صادر می شود. دولت 

باید بخش نامه ها را پایدار کند. این نماینده 
علت  به  اصفهان  اینکه   بیان  با  مجلس 
بروکراسی اداری سرمایه گریز است، ادامه 
داد: با وجود تصویب قانون تسهیل، این قانون 
هنوز در اصفهان اجرا نشده است. باید موانع 

صادرات رفع شود.
سالک با اشاره به  ۲۸ هزار نیروی کار ریزش 
شده در واحدهای صنعتی استان در سال 
۹۷ تصریح کرد: استان اصفهان در سال ۹۷،  
۲۷ درصد رشد ریزش نیرو دارد. ۱۲۰ واحد 
مشکل دار و ۲۰۰ واحد قطعه ساز خودرو به 
علت دریافت نکردن موقعات دچار مشکل 

شدند. 

فرصت
درد و دل نیست

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: بیش از 
۱۰ درصد صنعت کشور در استان اصفهان 
است و هر اختیاری من دارم به این استان 
تفویض می کنم اما کاری کنید مشکلات 
رفع شود. رضا رحمانی، از صادرکنندگان به 
عنوان  سربازان خط مقدم و پیشران اقتصاد 
نام برد و ادامه داد:  فرصت درد و دل نیست، 
بلکه باید برای رفع مشکلات صادرات راهی 
بیابیم، زمانی که دلار ۳۵۰۰ تومان بود، 
می گفتند اگر به ۵۰۰۰ تومان برسد دنیا را 

فتح می کنیم و صادرات شکوفا می شود.
رحمانی اضافه کرد: من امروز آمده ام از شما 
کمک بگیرم. اگر اصفهانی ها و تبریزی ها 
دست به دست هم دهند؛ کشور آباد می شود. 
رفع  بر  علاوه  استان ها  کنیم  کاری  باید 
مشکلات خود در حل مشکلات کشور نیز 

مشارکت کنند.

رحمانی تاکید کرد: هیچ کسی تردید ندارد 
که در کنار جنگ اقتصادی جنگ روانی نیز 
وجود دارد و می خواهند ما را ناامید کنند که 
مشکلات رفع نمی شود. وی افزود: خیلی از 
واحدهای اصفهان الان ظرفیت خالی دارند. 
واحدهایی هستند که تولیدشان امکان و بازار 
فروش هم دارد؛ لیکن مشکل آنها نداشتن 
سرمایه در گردش است. طرح رونق تولید 
نیز به استان ها ابلاغ شده است. اما رفع این 
مشکل نیازی به ابلاغ ندارد وظیفه مدیران 
این است که تولید را حفظ کنند.رحمانی 
صمت،  وزارت  دوم  کارگروه  کرد:  اضافه 
شورای معادن می باشد که رییس آن استاندار 
بوده و هر اختیاری که لازم است به او داده 
می شود و همچنین کارگروه تنظیم بازار را 
نیز تشکیل داده ایم که به آن نیز می خواهیم 

اختیاراتی تفویض کنیم. 
به  باید  نیز  استان ها  در  داد:  ادامه  وی 
شهرستان ها تفویض اختیار شود و نیازی 
به حضور فیزیکی مسئولان در مرکز استان 
نباشد. قرار است در گمرک برای تولید، خط 
سبز ایجاد شود و موانع از جمله قیمت مواد 
پایه برداشته شود. در دوره ما صدور دستور 
العمل کم شده و کمتر موارد متناقض وجود 
دارد به غیر از جاهایی که اجتناب ناپذیر 

است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: سعی 
بر این است که بخش نامه متناقض صادر 
تشکل ها  با  مشورت  آن  راهکار  و  نکنیم 
است. واردات مواد اولیه و ملزومات تولید به 
مناطق آزاد و ویژه بدون ثبت سفارش آزاد 
شده که این کار نیز در جهت تسهیل تولید 
است. ۶۳ کنسرسیوم صادراتی فعال است. 
امسال ۵۶ شرکت توسعه صادراتی داریم 
که در خوشه های صنعتی شناسایی شده 
است. وی اعلام کرد: سال گذشته دو میلیارد 
و ۳۰۰ میلیون دلار از شهرک های صنعتی 
صادرات داشتیم و هدفگذاری امسال تحقق 
از  تجلیل  است. جشن  دلار  میلیارد  سه 
صادرات امسال هم تمام شد. صادر کنندگان 
نمونه تشویق شدند و لوح گرفتند؛ اما حال 
صادرات ما خوب نیست؛ تو این تشویق ها را 

باور مکن!

در آیین تجلیل از صادرکنندگان اصفهان و پیش روی وزیر صنعت، معدن و تجارت مطرح شد؛

تحریم ها ما را بیچاره کرد!
رضا رحمانی: حاضرم هر اختیاری دارم به این استان تفویض  کنم؛ اما کاری کنید مشکلات رفع شود

تقسیم اصفهان 
شایعه است!

می گوید: "هنوز می خواهیم بگوییم تحریم ها اثری نداشته؛ اما به واقع می توان گفت تحریم ها ما را 
بیچاره کرده است!!! و مسئولان و مجلس نیز کاری انجام نداده اند". حالا چهارسال می شود که سفره 
دل عبدالوهاب سهل آبادی در هر مراسمی باز می شود و سه وزیر و سه استاندار نیز در مقابل آن سر به زیر می اندازند. 
وضعیت وخیم شهر و اقتصاد اصفهان حالا صدای همه مسئولین را درآورده است؛ ناصر موسوی لارگانی، خالی از سکنه 
شدن اصفهان تا سال ۲۰۲5 را هشدار می دهد و احمد سالک، نماینده دیگر مجلس اصفهان، بیکاری  ۲۹ درصد جوانان 
اصفهانی را یادآوری می کند. به نظر می رسد دوران سیاستگذاری از پشت میز و اتاق های دربسته تمام شده و هر لحظه ای 
که فرصت اجرای سیاستی مناسب از دست می رود، کشور به مرحله بحرانی تازه، نزدیک تر می شود. تمام اینها در آیین 
تجلیل از صادرکنندگان نمونه استان اصفهان، در تالار همایش های اتاق بازرگانی و پیش روی وزیر صنعت، معدن و تجارت 

مطرح شد؛

گزارش
گروه بازرگانی

Is fahan

*سهل آبادی:  اگر کمیته غذای اســتان نبود، اکنون ۹هزار واحد صنعتی 
اصفهان تعطیل شده بودند

*موسوی لارگانی: اصفهان استان اســتراتژیک  و تامین کننده بودجه ۱۱ 
استان است. اگر آب نباشد؛ صنعت هم نیست

*ســالک: بخش نامه ها از جزیره های مختلف دولتی صادر می شود؛ دولت 
باید بخش نامه ها را پایدار کند

*رضا رحمانی: فرصت درد و دل نیســت، بلکه باید برای رفع مشــکلات 
صادرات راهی بیابیم

رییس سازمان برنامه و بودجه اصفهان اعلام کرد:
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  نوسان: در حالی که این روزها دولتمردان 
سیاســت زده، گرانی هــا را تقصیر تحریم 
می اندازند، موســی غنی نژاد، اقتصاددان 
اصلاح طلــب می گوید: »دولــت به مردم 
آدرس غلط می دهد و عوام فریبی می کند. 
تورم را خود دولت با سیاست های غلطش 

به وجود آورد.«
به گزارش »تسنیم«، این روزها اقتصاد کشور 
و مردم گرفتار مشکلات عدیده ای هستند 
ولی برخی مسئولان با دادن آدرس های غلط 
در پی ترویج این نظر هستند که مشکلاتی 
که در سال جاری گریبانگیر اقتصاد کشور 
شده است، نتیجه تحریم های آمریکا بوده و 
سوءمدیریت مسئولان نقش حداقلی دارد؛ 
این در حالی است که بسیاری از مشکلات 
اقتصادی کشــور و مردم، هیــچ ربطی به 
تحریم ندارد یــا کمترین اثــر را از تحریم 
می بیند، ازجمله تورم که بیشــتر حاصل 

سوءمدیریت دولت است.
در همیــن خصــوص موســی غنی نژاد، 
اقتصاددان و تحلیلگر مســائل اقتصادی 
می گوید: »دولت هیچ گاه به مردم توضیح 
نداده و نپذیرفته که علت تورم، سیاست های 
اشــتباهی اســت که اجرا کرده است. ما تا 
حالا ندیده ایم دولت بگوید این تورم نتیجه 
سیاست های غلط اقتصادی ازجمله اعطای 
تسهیلات بانکی، یارانه ای است که در چند 
سال گذشته برای تقویت عرضه و تحریک 
تقاضا پرداخت کرده است. دولت چند سال 
قبل اعلام کــرد برای خــروج از رکود باید 
اقداماتی انجام دهد. نمونه آن پرداخت وام 
خودرو بود و اقدامات مشــابهی که تقاضا را 
تحریک کند. اینها همه منشــأ تورم است؛ 
اما این را دولت هیچ گاه برای مردم توضیح 
نداد. مردم هم نمی داننــد یارانه و وامی که 
می گیرند درنهایت منجر به افزایش نقدینگی 
می شود و تورم زاست؛ اما وقتی نقدینگی را 
افزایش دادند و تورم ایجاد شد می گویند ما 
که نمی توانیم دست روی دست بگذاریم، 
پس تعزیرات و سازمان های قیمت گذار را 
فعال می کنند و بگیروببنــد راه می اندازند 
تا مردم راضی شــوند. از دریچه نگاه دولت 
شاید چنین رفتاری قابل قبول باشد، اما از 
منظر منافع عمومی قابل توجیه نیســت. 
یک بار دولت باید بــرای مردم توضیح دهد 
که علت تورم و افزایش قیمت ها چیست؟ 
اما دولت مدام آدرس غلط می دهد. در این 
میان مردم مقصر نیســتند و حق آنهاست 
که از دولت شان مطالبه داشته باشند. آن هم 
دولتی که خود را فعال مایشاء معرفی می کند 
و می گوید همه کاره هســتم و در همه امور 
اقتصادی دخالت می کنــد. وقتی دولت در 
همه جا دخالت می کند، مردم هم حق دارند 
که از دولت انتظار داشــته باشند؛ اما دولت 

آدرس غلط می دهد و عوام فریبی می کند.«

رییس شورای عالی جوانان اتاق بازرگانی اصفهان گفت: از هیچ فرصتی برای برقراری و توسعه  
ارتباطات بین الملل نباید چشم پوشی کرد و شــورای عالی جوانان اتاق بازرگانی اصفهان 
با اســتناد به این راهبرد تلاش کرد که در اتاق جوانان بین الملل حضور فعال داشته باشد.

امیرکشــانی، با تاکید وجود دید تجاری جوانان در شــرایط اقتصادی  کنونی را عامل 
موفقیت جوانان در این عرصه برشمرد و گفت: باید بستر حضور جوانان را در عرصه های 

اقتصادی به ویژه اتاق بازرگانی فراهم ساخت .

رئیس اتحادیه مشاوران املاک گفت: یک سایت مجازی با درج قیمت های بعضا کذایی، بازار 
مسکن را به سمت توهمات قیمتی می کشاند. مصطفی قلی خسروی ادامه داد:  سابقا بعضی 
دفاتر مشاور املاک قیمت واحدهای مسکونی را پشت شیشه نصب می کردند که ما با آنها 
برخورد کردیم، اما الان مرجع قیمت ها را یک سایت مجازی تعیین می کند. به طور مثال، 
فردی که قیمت خانه اش متری ۱۰ میلیون تومان است، با توجه به رایگان بودن تبلیغات، 

یک آگهی منتشر و قیمت خانه خود را متری ۱۶ میلیون تومان تعیین می کند.

فریب قیمت های کذایی را نخورید!بستر حضور جوانان فراهم شود

گزارش

دیدگاه

 نوسان: علی خدایی، عضو شورای عالی کار با اشاره 
به کاهش قابل توجه قدرت خرید کارگران به مهر گفت: 
»براساس محاســبات صورت گرفته در هفته نخست 
آذرماه با بررســی گزارش های مراجع رســمی آماری، 
هزینه های حداقلی زندگی در یک مــاه به ۳ میلیون و 
۹۸۰ هزار تومان رســیده اســت.« وی با بیان این که 
درحال حاضر دســتمزد یک میلیون و ۴۰۰ هزار تومانی یک خانوار سه نفر فقط 
۲۵ درصد از کل هزینه ماهیانه را پوشش می دهد، افزود: »بنابراین دستمزد این 
گروه از کارگران ۷۵ درصد تا رسیدن به میزان تامین حداقلی زندگی فاصله دارد.« 
عضو کارگری شورایعالی کار تاکید کرد: »البته این به معنای آن نیست که افزایش 
۷۵ درصدی دستمزد می تواند هزینه معیشت را پوشش دهد، بلکه برای رسیدن 
دستمزد به هزینه معیشت یک فاصله ۲ میلیون و ۵۸۰ هزار تومانی وجود دارد که 

برای جبران این فاصله، دستمزد باید حدود ۱۸۰ درصد افزایش پیدا کند.

 نوسان: مصطفي رناسي نایب رییس اتاق اصفهان با  
سفیر کشورمان در مالزي دیدار و گفتگو کرد. مرضیه 
افخم، سفیر کشــورمان در مالزي ضمن قدرداني از 
فعالیت های اتاق بازرگانی اصفهان، بــر ارتباط اتاق 
های بازرگانی ایــران با اتاق هاي مالــزي تاکید کرد 
و افزود: برای توســعه ســطح روابط تجاری ، اصلاح 
نگرش نسبت به ایران بسیار مهم اســت؛ زیرا مصرف کننده نهایی محصولات 
جمهوری اسلامی در مالزی هم باید شــناخت صحیحی از ایران داشته باشد.

نایب رییس اتاق اصفهان نیز در این دیدار گفت: ایران و مالزی از گذشــته دور 
مناسبات گسترده ای با هم داشــته اند واین ارتباط برای ایران پراهمیت است. 
وي تصریح کرد: اما چالش اصلی در تعامل فی مابین، مربوط به بانک هاســت؛ 
اکنون برای نقل وانتقال پول و گشایش اعتبار با مشکل روبرو هستیم و امیدورایم 

بانک های کوچک زمینه انتقالات مالي را فراهم نمایند.

 نوســان: وزیر صنعت معدن و تجــارت، گفت: 
محصولات خودرویــی و لوازم خانگی کــه کمتر از 
۴۰ درصد آن ساخت داخل کشــور باشد را حمایت 

نخواهیم کرد.
رضا رحمانی اظهار کــرد: وظیفه ما این اســت که 
مشکلات را پیگیری کنیم، اما بنابر گفته امام راحل 
مأمور به پیگیری هستیم نه مأمور به نتیجه، وی تصریح کرد: به تعدیل کارگر 
حساســیت دارم. دراین باره صحبت نکنید. تلاش ما بر این اســت که وضع 
موجود را حفظ کنیم. وی افزود: زمانی که وارد وزارتخانه شــدم ۶۰ درصد از 
برنامه تولید عقب بودیم، اما اکنون جلوی روند نزولی گرفته شــده است. در 
طرح رونق تولید، صنایع کوچک و متوســط مستثنی شده اند. بدین معنا که 
اگر چک برگشتی یا بدهی غیر جاری دارند بانک به این دلایل نمی تواند به آنها 

تسهیلات پرداخت نکند.

 نوسان: مدیر عامل صندوق ضمانت صادرات، با تأکید 
بر اهمیت توسعه صادرات غیر نفتی در رشد اقتصادی، 
توسعه اشتغال و تأمین درآمدهای ارزی کشور خصوصاً 
در شرایط ســخت تحریم، برنامه های صندوق مذکور 
برای تسهیل، توسعه و پوشش ریسک های صادراتی را 
تشریح کرد. به گزارش روابط عمومی صندوق ضمانت 
صادرات ایران؛ افروز بهرامی تصریح کرد: به منظور جلوگیری از تمرکز ریسک، 
تنوع بخشی در بازارهای هدف به صورت جدی باید مد نظر صادرکنندگان قرار 
گیرد صندوق در این زمینه می تواند با اعتبار سنجی از خریداران خارجی جدید 
در بازارهای هدف، امکان توسعه بازار را برای صادرکنندگان فراهم نماید. بهرامی 
یادآورشد: پوشش های بیمه ای صندوق به مثابه جایگزین اعتبار اسنادی برای 
تجار وصادرکنندگان است و با هزینه ای اندک، ابزار بسیار مناسبی برای مدیریت و 

کنترل ریسکهای صادراتی قلمداد می شود.

٤ میلیون تومان حداقل هزینه زندگیبیمه های اعتبار صادرات جایگزین اعتبارات اسنادمأمور به پیگیری؛ نه مأمور به نتیجهتعاملات اقتصادی با مالزی تقویت شود

 ها
ده

برا

تورم را 
دولت به وجود آورد

نیروي انساني خلاق، مهم ترین سرمایه صنعت است؛

معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان 
صمت اصفهان اعتقاد دارد، موضوع صادرات و 
بازرگانی، امری تخصصی است و ما نسبت به 
سال گذشته رشد خوبی به لحاظ ارزش و وزن 
داشته ایم؛ همچنین برخی شرکت ها با وجود 
تحریم ها و مشکلات انتقال ارز، جابجایی بار، 
کشتیرانی، بیمه و ...، با شناخت بازارهای هدف 
اسماعیل  اند.  داشته  خود، صادرات خوبی 
نادری، در عین حال تاکید می کند، برخی 
شرکت ها نیز با وجود پتانسیل های خوب خود، 

متاسفانه در بحث صادرات موفق عمل نکردند.

رقابت معکوس
در بازار

نادری، ادامه داد: طی دو سال گذشته شرکت 
شرکت  عنوان  به  صادرات  مدیریت  های 
های تخصصی حوزه صادرات، برای بازاریابی 
محصولات تولیدی شرکت ها در سطح کشور 
تشکیل شدند، که البته از ۵۷ شرکت فعال 
اصفهان  استان  در  درکشور، هفت شرکت 
فعالیت دارند و بعد از ورود آنها اندکی موفق 
عمل کردیم. معاون سازمان صمت، به وضعیت 
امروز صادرات اصفهان اشاره کرد و افزود: در 
حال حاضر اصفهان در صادرات فرش حتی 
نسبت به دوران پیش از تحریم ها خوب عمل 
کرده، اما در بحث طلا به دلیل قوانین مالیات 
بر ارزش افزوده و مشکلات ورود شمش طلا 
به کشور در برهه ای از زمان دچار آسیب شد 
که البته با مرتفع شدن برخی خودتحریمی 
ها همچون منع واردات شمش طلا، شرایط 
تا حدودی بهبود یافته است. وی با تاکید بر 
اینکه اصفهان با واقع شدن در مرکز کشور 

برای توسعه صادرات دسترسی به هیچ معبری 
ندارد، می گوید: برای رفع این نقیصه طرح بندر 
خشک هر چه سریعتر باید به سرانجام می 
رسید که متاسفانه هنوز این طرح هنوز عملی 
نشده و نیازمند پیگیری بیشتر اتاق و دستگاه 

های ذیربط است.

جای خالی
مرکز رشد صادرات

از سوی دیگر رئیس کمیسیون تجارت اتاق 
مشکلات  خصوص  در  اصفهان  بازرگانی 
صادرات کشور و استان، می گوید: دشمن امروز 
ملت ایران، تاجریست که فرمول تحریم ها را در 
حوزه اقتصاد محاسبه می کند؛ بنابراین برای 
مقابله با این شرایط باید از تجربه تجار ایرانی 
برای برون رفت از این شرایط استفاده کنیم؛ 
موضوعی که طی چند ماه اخیر کمتر مورد 
مداقه دولتمردان قرار گرفته و فقدان تفکر 
فعالان  باعث سردرگمی  صادرات محوری، 
اقتصادی در لابلای بخشنامه ها و تصمیمات 

مختلف شده است.
اگرچه مسعود گلشیرازی، اتاق های بازرگانی 
زمینه  در  بخش خصوصی  تبلور  محل  را 
های مختلف همچون صادرات می داند، اما 
معتقد است، زمانی نتایج مطلوب از اتاق ها 
حاصل می شود که فعالان بخش خصوصی و 
صادرکنندگان مشارکت جدی تری در کمیته 
ها و کارگروه های اتاق داشته باشند، اما به 
دلیل مشکلات حاکم بر فضای کسب و کار، 
صادرکنندگان بیشتر ترجیح به کسب و کار 
فردی دارند تا مشارکت در جلسات مختلف! 
او ادامه می دهد: باید گفت شاید جلسات اتاق 

نتایج عالی نداشته باشد؛ اما حُسن آن ارائه 
پیشنهادات پخته و کارشناسی است، بنابراین 
برای بهبود شرایط صادرات، دولت، بنگاه های 
اقتصادی و اتاق باید در تعامل با یکدیگر از 

شرایط بحران  گذر کنند.
بازرگانی،  اتاق  تجارت  کمیسیون  رئیس 
در خصوص عملکرد اتاق اصفهان در حوزه 
صادرات، معتقد است: آنچه در اتاق بازرگانی 
اصفهان به عنوان قطب صنعت کشور در حوزه 
صادرات باید انجام می شد، راه اندازی  "مرکز 
رشد صادرات" برای ایجاد و گرفتن سهم بازار 
بود. پیشنهادی که در سال گذشته از سوی 
کمیسیون تجارت به هیات رییسه ارائه شد و 
در ظاهر این موضوع مورد قبول واقع شد، اما 
در مقام اجرا و راه اندازی مرکز، اعتباری برای 

اختصاص نیافت.
 گلشیرازی ادامه داد: عدم تخصیص بودجه، 
بنابر تشخیص هیات رییسه اتاق بازرگانی 
اصفهان بود؛ این درحالیست که جزئیات و 
حتی مکان فیزیکی طرح مشخص شد و تنها 
بابت تجهیزات نرم افزاری و عملیاتی، نیازمند 
بودجه ای معادل یک میلیارد و  ۵۰۰ میلیون 
تومان برای سال نخست بودیم که علیرغم 
پیشنهاد کمیسیون تجارت، مورد اقبال و تایید 

هیات رییسه اتاق اصفهان قرار نگرفت.
به اعتقاد گلشیرازی، با وجود ظرفیت های 
اصفهان، صنایع متعددی در ایجاد بازارهای 
خود دچار مشکل هستند؛ در حالیکه تنها راه 
علاج آنها یادگیری روش های تجارت و ورود 
به بازاریابی مدرن است؛ فرآیندی که اتاق 
بازرگانی باید نقش تسهیلگر را در آن ایفا کند، 

بستر توسعه صادرات استان را فراهم سازد.

غفلت از
بندرخشک

رییس کمیته توسعه صادرات اتاق بازرگانی 
اصفهان با اعتقاد بر اینکه ما هنوز نسبت به 
ادبیات تولید و صادرات آگاه نیستیم، به " 
نوسان" می گوید: برای رونق صادرات، در 
شرایط ویژه اقتصاد امروز، نیازمند تصمیمات 
ویژه ای هستیم و به جای مدیریت صادرات، 

باید فضا و بستر مناسب آن را ایجاد کنیم.
حمیدرضا مومنی با اعتقاد بر اینکه دولتمردان 
بخش  صادرات  مشکلات  رفع  برای  هنوز 
خصوصی را بازی نداده اند، تاکید می کند: 
در حالیکه اتاق های بازرگانی مشاور سه قوه 
هستند، اما نقطه نظرات اتاق ها در بسیاری از 

تصمیمات لحاظ نمی شود. 
او در خصوص نقش اتاق بازرگانی در توسعه 
صادرات، می گوید: فعالیت این دوره اتاق 
بازرگانی همزمان با امضای برجام و رفت و 
آمد هیات های مختلف تجاری بود؛ این در 
حالیست که خارجی ها در تردد به ایران، 
رفتارهای اقتصادی ما را به دقت بررسی کردند 

و متاسفانه به ضعف های تجارت ما پی بردند.
به اعتقاد او، در این مدت راه اندازی پنجره 
واحد گمرک، یکی از پارامترهای فضای شفاف 
صادرات کشور بود و راه اندازی این پنجره در 
عمل ظرفیت فضای مجازی برای سرویس 

دهی بخش صادرات را مهیا کرد. 
رییس کمیته توسعه صادرات اتاق بازرگانی 
اصفهان، بر توسعه آموزش در حوزه صادرات 
و تجارت  تاکید می کند و می گوید: وقتی 
حرف از صادرات می زنیم به معنای تولید 
برای مصرف کننده بیرون از بازارهای داخل 
است؛ این مصرف کننده، استاندارد و کیفیت 
مد نظر خود را دارد، شرایط قیمتی و بسته 
بندی خود را طلب می کند و در نهایت حرف 
اول را او می زند؛ بنابراین ما باید تمام این موارد 
را به صادرکننده و تولیدکننده داخلی آموزش 
دهیم؛ موردی که اتاق اصفهان با برگزاری 
دوره های آموزشی، طی ۴ سال گذشته، گام 

های مناسبی در مسیر آن برداشت. 
او با بیان اینکه اتاق بازرگانی اصفهان در این 
دوره سعی در راه اندازی "مرکز رشد صادرات"  
داشت، می گوید: سه سال پیش پیشنهاد 
راه اندازی این مرکز و همچنین برپایی هفته 
صادرات پیش از روز ملی صادرات را در کمیته 
صادرات اتاق مطرح شد و قرار بود سال گذشته 
این مرکز با حضور وزیر وقت صنعت افتتاح 
شود؛ اتفاقی که متاسفانه روی نداد و حتی در 

سفر اخیر دکتر رحمانی، نیز محقق نشد.
او با بیان اینکه بندرخشک و کارگوترمینال، از 
پتانسیل های توسعه صادرات استان هستند، 
معتقد است: بدون شک برنامه ریزی بر روی 
هر پارامتری موجب افزایش ظرفیت های 
تولید، صادرات و در نهایت رشد اقتصادی 
پروژه  امیدواریم در دوره جدید  می شود. 
بندرخشک در اولویت اتاق بازرگانی قرار گیرد، 
چرا که امروز پیش از هر زمان دیگر نیازمند 
اتاقی شیشه ای برای رصد روشن فعالیت ها 

هستیم.

تاریک و روشن اتاق بازرگانی اصفهان در حوزه صادرات؛

از حرف تا عمل
"مرکز رشد صادرات"؛  "بندرخشک" و  "کارگو ترمینال" می توانستند چراغ صادرات اصفهان را روشن کنند

فعالان حوزه تجارت معتقدند، اگرچه اصفهان به عنوان قطب تولید کشور ظرفیت بالایی در تجارت و صادرات دارد؛ 
اما هنوز نتوانسته از این نسخه نجات بخش برای توسعه اقتصاد خود بهره ببرد. بنابر آمارهای رسمی گمرک با وجود 
تحریم ها و شرایط سخت اقتصاد کشور، صادرات استان اصفهان در ۹ ماهه نخست امسال 4۷ درصد به لحاظ ارزشی 
رشد داشته است که بسیاری آن را ناشی از افزایش نرخ ارز می دانند و اعتقاد دارند، با وجود پتانسیل های بسیار، 
هنوز در این مسیر زیرساخت های صادراتی مناسبی نداریم. آنها همچنین تاکید دارند، با وجود همه تلاش ها، پارلمان 
بخش خصوصی، می توانسته نقشی موثر و پررنگ در این فرآیند برعهده داشته باشد؛ نقشی که طی 4 سال گذشته 
چندان مورد توجه قرار نگرفت که نمود آن، عدم بهره برداری از "مرکز رشد صادرات استان" ، از اولویت خارج شدن "بندرخشک" و  

عدم تحقق "کارگو ترمینال" بود؛

گزارش
برخي صاحب نظران توسعه را طراحي کلي براي تغییر جامعه مي دانند که گروه بازرگانی

متضمن خلق تحولات در ساختار سیاسي، اقتصادي، اجتماعي و فرهنگي 
است. براي اینکه توسعه انجام پذیرد، لازم است که این ساختارها تغییر 
یابد تا با گسستن وابستگي هایي که زمینه توسعه نیافتگي را فراهم مي 
سازند، شرایط لازم براي توسعه برپایه قابلیت هاي موجود در هر جامعه 

فراهم گردد.  
چنین نگرشي، شناسایي توانایي هاي دروني هر جامعه را مبناي ارائه الگوي توسعه خاص 
آن جامعه فرض مي کند. ترکیب تئوري هاي علمي با واقعیت هاي مؤثر بر اقتصاد ایران و 
توجه به عواملي مختلفي چون ساختار فرهنگي، نهاد رسانه هاي جمعي، مراکز تحقیقات، 
قوه قضائیه، آموزش وپرورش، فرهنگ، بودجه، نهاد سیاسي و غیره بر یکدیگر، مي تواند 

فرایند توسعه را سرعت بخشیده و مدارهاي توسعه نیافتگي را کمتر و کوتاه تر نماید.
از میان بسیاری عوامل، نیروي انساني جوان و خلاق، مهم ترین سرمایه صنعت است که 
نحوه به کارگیري آن براي حصول حداکثر کارآیي و بهره وري، از پیچیده ترین مشکلات 
موجود است. درواقع، اگر بین اهداف فردي و سازماني در صنعت تطابق وجود نداشته 
باشد، نیروي انساني به عامل بازدارنده تبدیل خواهد شد. براین اساس، لازم است با به 
کارگیري اصول علمي » برنامه ریزي نیروي انساني« یا پرورش، رشد و توسعه منابع 
انساني، نیروي انساني موجود شناسایي و تجزیه و تحلیل شده و نهایتاً راهبردهاي 

مناسب براي این موضوع اندیشیده شود.
ضرورت بعدي براي استفاده از نقش جوانان در توسعه صنعتي، ایجاد تعادل و هماهنگي 
در ساختار مراکز سیاست گذاري در امر تأمین نیروي انساني مورد نیاز تحقیقات صنعتي 
است. مراکز سیاست گذاري در امر تأمین نیروي انساني مورد نیاز صنایع ) و به تبع آن 

مراکز تحقیقات صنعتي( متعددند.
این تعدد موجب عدم هماهنگي در امر تجزیه و تحلیل عرضه و تقاضاي نیروي انساني، 
عدم ریشه یابي ایجاد تقاضا، عدم پیش بیني صحیح منابع انساني لازم، به کار نگرفتن 
تکنیک ها و روش هاي رسمي وغیر رسمي برنامه ریزي و همچنین، سردرگمي 
درخصوص نحوه تأمین نیروي انساني محقق و متخصص مورد نیاز صنایع شده است؛ 
به نحوي که یک سازمان ممکن است با تراکم کارشناس در یک رشته و کمبود آن در 

رشته دیگر مواجه شود.  
سرمایه هاي انساني در هر کشور، بخش جدایي ناپذیر از دارایي هاي آن کشور محسوب 
مي شود. در کشور ما که داراي جمعیت جوان، تحصیل کرده و آماده به کار است، این 
موضوع اهمیت بیش تري پیدا مي کند. جوانان باانگیزه و خلاق به عنوان سرمایه هاي 
انساني، درحقیقت عامل بیش ترین ارزش افزوده هر بنگاه اقتصادي هستند؛ زیرا این 
نیروها قادر خواهند بود یک بنگاه بزرگ اقتصادي با بیش ترین ارزش افزوده ممکن را 
ایجاد کنند. علاوه بر این، نیروي انساني داراي توانایي هایي همچون: خلق ثروت، ایجاد 
خلاقیت، برتري اقتصادي، دانش، تکنولوژي و غیره هستند؛ براي مثال، در صنعت فولاد 
به دلیل سنگیني فضاي رقابت میان شرکت هاي تولیدکننده، نیروي انساني اهمیتي 
دوچندان مي یابد. امروزه نه فقط صنعت فولاد؛ بلکه تمامي صنایع باید براي ورود و حفظ 
خود در بازارهاي جهاني، به نیروهاي انساني و نیازهاي آنها توجه و تمرکز کرده و به شکل 

قابل ملاحظه اي به آن ارزش دهند.
صنایع براي رشد و توسعه روزافزون ناچار از انجام مداوم تحقیق و پژوهش هستند و این 
امر جز از طریق جذب کارشناسان خلاق و نوآور میسر نیست. این قابلیت باید هم از جنبه 
معنوي و هم مادي وجود داشته باشد. مراجعه به بانک هاي اطلاعاتي نیروي انساني از 
جمله دفاتر جذب نخبگان، شناسایي نیروي انساني مستعد و خلاق، مذاکره براي جذب 
و استخدام به صورت تمام وقت و پاره وقت، انعقاد قرارداد و ... از جمله مراحل لازم براي 
بهسازي مراکز پژوهشي و توسعه است. نکته بسیار مهم و اساسي آن است که در فراگرد 
فوق، صنایع بخش خصوصي باید به دقت به کلیه تعهدات خود عمل کنند. بنگاه هایي 
که به کمترین تعهدات خود عمل نکنند، نهایتاً چنین عارضه اي یا منجر به خروج نیروي 
انساني از صنعت خواهد شد و یا در صورت باقي ماندن این افراد در سیستم، بیکاري 
پنهان، کم کاري، دلزدگي و دلسردي را به همراه خواهد داشت. درحقیقت، یکي از علل 
شکست فرایند جذب نیروهاي جوان و خلاق خارج از کشور و  از دست دادن سرمایه هاي 

فکري، مي تواند همین موضوع باشد.
موضوع مهم دیگري که باید به آن اشاره کرد، تقسیم کار به دو شرط اصلي عادلانه و 
تخصصي است. در این راستا، نیروي انساني جوان و خلاق بسیار حساس و مدیریت آنها 

باید با سبک و روش هوشمندانه و عاقلانه انجام شود.
برهمین اساس، در صورتي که وظایفي متناسب به آنان واگذار نشود و یا در تخصص 
مربوطه به انجام تحقیقات نپردازند، به سرعت دلسرد و وازده خواهند شد. در پایان، ذکر 
این نکته ضرورري است که کارایي و اثربخشي استفاده از نیروي انساني جوان و خلاق 
در توسعه صنعت، زماني به حداکثر خود مي رسد که موجبات احساس مشارکت این 
سرمایه ارزشمند در فعالیت هاي تحقیقاتي و نیز احساس مفید و مؤثر بودن در موفقیت 
و ترقي در رشد و توسعه صنعت به آنها القا شود. قطعاً اگر نیروي انساني جوان وخلاق، 
آثار عملي اجراي پروژه هاي خود را در توسعه صنعت مشاهده کرده و سهم خود را در 
آن ببیند؛ به ویژه اگر نتایج آن مؤثر و موفقیت آمیز باشد، آنگاه مي توان به سرعت توسعه 

منبع: نشریه اتاق بازرگاني اصفهانصنعتي در جامعه امیدوارتر بود.

نقش جوانان در توسعه صنعتي
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مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهری شهرداری اصفهان گفت: امکان اجرای "طرح 
دست چین" میوه در فروشگاه های کوثر در حال بررسی است. محمد مجیری، اظهار کرد: 
اینکه بتوانیم در فروشگاه های کوثر میوه را به صورت دست چین عرضه کنیم، مطرح شده، 
اما با توجه به اینکه فضای فروشگاه ها برای ارایه این کار محدود است، هنوز در تمام بازارها 
اجرا  نشده است. وی تاکید کرد: تکریم و احترام به نظر مردم بسیار مهم است؛ چرا که مردم 

به برند کوثر شهرداری اعتماد دارند.

مدیرعامل ســازمان مدیریت بر تاکسیرانی شهرداری اصفهان با اشــاره به رونمایی از سامانه 
مرخصی آنلاین تاکسیرانان گفت: یکی از مشکلات عمده رانندگان ناوگان تاکسیرانی، مراجعه 
حضوری برای کسب مرخصی بود، بنابراین با توجه به مشکلاتی که در این زمینه ایجاد می شد از 
جمله صرف زمان و ایجاد ترافیک، سامانه مرخصی آنلاین راه اندازی شد. منوچهری گفت: این 
سامانه اجازه می دهد که تاکسیرانان بدون مراجعه حضوری و از طریق اینترنت مرخصی خود را 

دریافت کرده که این امر اثر مثبتی در کاهش ترافیک خواهد داشت.

شهردار اصفهان گفت: "هم پیمایی" می تواند در 
تحقق اهداف کاهش آلودگی هوا و تلف نشدن 
زمان کمک کند. اجرای این طرح نیاز به کمک و 
همراهی مردم دارد چرا که امری دستوری نیست. 
قدرت الله نوروزی،  در همایش بزرگ هم پیمایی 
اظهار کرد: یک جلسه تخصصی برای یک امر 

تخصصی لازم است. 
برای هرکاری نیاز به فرهنگسازی است و موضوع 
هنگامی اهمیت داردکه  به صورت مشارکتی 
انجام شود.وی درباره اهمیت هم پیمایی افزود: 
قطعا هم پیمایی یک امر حیاتی است که می تواند 
در تحقق اهداف کاهش آلودگی هوا و تلف نشدن 
زمان کمک کند. اجرای این طرح نیاز به کمک و 

همراهی مردم دارد چرا که امری دستوری نیست.

مردم 
همکاری کنند

شهردار اصفهان تصریح کرد: وظیفه مدیریت 
شهری است که با یک برنامه ریزی دقیق، شرایط 
کنونی را به مردم اطلاع رسانی کند تا بدانند 
وضعیت اشغال هر خودرو در سطح شهر به جای 
۱.۶ نفر باید حدود ۴ نفر باشد. بنابراین لازم است 
ما برنامه دقیقی داشته باشیم تا مردم با اهمیت 

موضوع "هم پیمایی" آشنا شوند.
ما  بدانند  باید  نوروزی خاطرنشان کرد: مردم 
هر روز نمی توانیم خیابان ها را عریض کنیم و به 
دنبال آن خودروها نیز افزایش یابد. مردم موضوع 
را نمی پذیرند مگر اینکه ما با برنامه ریزی دقیق این 
کار را به انجام برسانیم؛ خوشبختانه این ظرفیت و 
توان در اصفهان و در تمامی بخش های اصفهان 
وجود دارد؛ لیکن تا زمانی که مردم با اهمیت 
آن  هم پیمای  باشند  نداشته  آشنایی  موضوع 
نخواهند شد.نوروزی گفت: اگر بتوانیم ضریب 

اشغال را از ۱.۶ به ۲ نفر برسانیم تعداد ۱۵۰ هزار 
خودرو را از سطح شهر کم کرده ایم، بنابراین در 
این جهت باید برنامه دقیقی داشته باشیم تا مردم 
به اهمیت هم پیمایی پی ببرند و بدانند چقدر وقت 
تلف شده، ترافیک و آلودگی هوا ناشی از اضافه 

شدن خودرو است. 
وی با اشاره به تجربه جهانی از جمله آمریکا 
در زمینه حمل و نقل گفت: آمریکایی ها در 
جنگ دوم جهانی از سال ۱۹۴۲ تا سال ۱۹۴۵ 
هم پیمایی را انجام داده و کار خود را از مدارس، 
بزرگ شروع کردند، در سال  صنایع و مراکز 
۱۹۷۰ که عربستانی ها و همه کشورهای عربی 
فروش نفت خود را به آمریکا محدود و این کشور 
را تحریم کردند، نیز هم پیمایی رونق گرفت، آنان 
برای کاهش مصرف سوخت یکی از راه های مقابله 
با تحریم را هم پیمایی عنوان کردند.وی ادامه داد: 
ایجاد خط  HOV، بن های اشتراکی، تعیین 
لاین ها در مسیرهای پرسرنشین همانند بی 
آر تی از جمله این برنامه ریزی های آمریکا برای 

کاهش مصرف سوخت بوده است؛ از سال ۱۹۸۰ 
تا ۱۹۹۰ طرح هم پیمایی موجب کاهش ترافیک و 
آلودگی هوا در این کشور شد و بخش خصوصی نیز 
در این مرحله وارد شده و برنامه ریزی هایی را در 

این مسیر انجام داد.

شهرداری
تسهیل گر و حامیست

نوروزی افزود: از سال ۱۹۹۹ تا ۲۰۰۴ با تکنولوژی 
 GPS های نوین و سامانه های نوین از جمله
موجب شد تا شرایط بهتری فراهم و نحوه انتخاب 
بنابراین  گیرد  قرار  بهتری  مسیر  در  خودرو 
تاکسی هایی همانند تاکسی تلفنی ما ایجاد شد تا 

از ترافیک، اتلاف وقت و سوخت بکاهد. 
وی گفت: از سال ۲۰۱۴ تا کنون که شبکه 
های اجتماعی به میدان آمد، بخش خصوصی 
سامانه هایی را ایجاد کردند که در زمینه حمل و 
نقل بسیار کمک کننده بود، در این راستا بسته 
های تشویقی و مشوق هایی به بخش خصوصی 

تعلق گرفت تا ترافیک و آلودگی هوا را کاهش داده، 
زندگی را راحت تر کند و ایمنی را نیز بالا ببرد.

شهردار اصفهان تأکید کرد: تا مسافران اهمیت 
هم پیمایی  طرح  نکنند،  درک  را  هم پیمایی 
محقق نمی شود، مردم باید بدانند و در این 
زمینه فرهنگ سازی شود تا اگر فردی قصد 
سفر داشت امنیت هم برای راننده و هم برای 
این  در  داد:  ادامه  نوروزی  فراهم شود.  مسافر 
و شوند  وارد  باید  نیز  بیمه  شرکتهای  زمینه 
 بحث های حقوقی نیز بررسی شود تا بخش 
خصوصی به میدان بیاید، ما نیز در این زمینه 
تسهیل گر و حامی هستیم و انجام این کار به 

وسیله شهرداری شدنی است.

بخش خصوصی
ورود کند

وی گفت: دولت ها و شهرداری ها باید در این 
زمینه وارد شوند و زمانی که این مسئله جا افتاد 
بخش خصوصی را نیز در این زمینه وارد کنند 
بنابراین ما چاره ای جز این نداریم تا توافق نامه 
ای میان مدیران شهرها تنظیم و در این زمینه 
مصوبات شورا را نیز داشته باشیم تا فرهنگ سازی 
در این زمینه انجام گرفته و موضوع هم پیمایی 

برای همه جا بیفتد.
شهردار اصفهان خاطرنشان کرد: در شهر اصفهان 
میلیون  چهار  آن  کیلومتری  شعاع ۳۰  در  و 
جمعیت ساکن هستند و این موضوع اهمیت 
زیادی دارد، در این جهت می توانیم با شهرهایی 
همچون مبارکه، شاهین شهر، فلاورجان و دیگر 
شهرها هم پیمایی داشته باشیم و "ون ها" و 
"اتوبوس هایی" را به اشتراک بگذاریم در این راستا 
ایجاد قطارهای حومه ای نیز در استان اصفهان 
افزود:  نوروزی  بوده است.  تأکید  همواره مورد 
همه مدیران باید موضوع را جدی بگیرند و از خود 
شروع کنند، بنابراین نباید بدون جهت از خودروی 
تک سرنشین در شهر استفاده شود و همه باید از 
ادارات، خانواده ها و از خود شروع کنیم. وی گفت: 
۱۰۰ هزار مسافر باید با مترو سفر کنند که در این 
راستا می توانیم ۱۰۰هزار و یا ۵۰ هزار خودرو را از 
سطح شهر کم کنیم؛ روز پنجشنبه که مدارس و 
دانشگاه ها تعطیل هستند ۱۰هزار مسافر مترو کم 
می شود که این نشان می دهد ۱۰ هزار دانش آموز 
با مترو سفر می کنند و در حال حاضر نزدیک به ۶۰ 

تا ۷۰ هزار نفر در حال سفر با مترو هستند.
نوروزی تأکید کرد: به مردم قول داده ایم تا قبل از 
عید ۱۰۰ هزار مسافر با مترو جابه جا  شوند باید 
همه به ما کمک کنید تا بتوانیم وعده خود را عملی 
کنیم در این راستا همه شهروندان برای تحقق این 

امر توجیه شوند. 
وی گفت: در طرح "نه به خودروی تک سرنشین" 
نقاطی را باید در شهر به عنوان پایلوت قرار داده و 
این طرح را در آن اجرایی کنیم، البته این یک امر 
مشارکتی است و باید زمینه سازی مناسب را برای 

همکاری مردم فراهم کنیم.
شهردار اصفهان اظهار امیدواری کرد: سال آینده در 
چنین زمانی باید بررسی کنیم که این همکاری ها 
تا چه میزان در رفت و آمدها تاثیر داشته و امنیت 

مردم را در این مسیر تأمین کرده است.

رونمایی از سامانه مرخصی آنلاین تاکسیراناناجرای "طرح دست چین" در بازارهای کوثر 
گزارش

citizen

شــهردار اصفهــان گفــت: بــا اجــرای طــرح هم پیمایــی روزانــه تــردد ۲5۰ هــزار خــودرو در ســطح شــهر 
گزارش

گروه شهری
کاهــش مــي یابــد. قــدرت الله نــوروزی، افــزود: هــم پیمایــي یعنــي ایــن کــه شــهروندان روزانــه بــرای 
رســیدن بــه مقصــد دیگــران "هم پیمــا" شــده و در صــورت داشــتن مســیر مشــترک، بــه جــای یــک نفــر، دو یــا چنــد 
نفــر ســوار یــک خودرو شــوند کــه نتیجــه آن، کاهــش ترافیــک و آلودگــی، افزایــش امنیــت مــردم و در نهایــت آرامش و 

آسایش تمام شهروندان است. وی تاکید کرد: موفقیت طرح هم پیمایي نیز به مشارکت همگاني نیاز دارد.   

جزییات طرح "هم پیمایی" برای جلب مشارکت همگاني اعلام شد؛

پله پله تا "هم پیمایی"
به گفته شهردار، با اجرای طرح هم پیمایی روزانه تردد ۲5۰ هزار خودرو در شهر کاهش مي یابد

نخستین کنفرانس ملی شهر دوستدار کودک برگزار شد؛

 نوسان:شهردار اصفهان در صحن علني شوراي شهر از افزایش 
4۲ درصدي بودجه عمراني شهر اصفهان در سال ۹۸ خبر داد. 
قدرت الله نوروزي با حضور در شصت و چهارمین جلسه علنی 
شورای اسلامی شهر اصفهان به منظور تقدیم لایحه بودجه سال 
۹۸ شهرداری اصفهان به شورای شهر با بیان اینکه بودجه سال 
آینده دومین بودجه  ای است که در دوره جدید مدیریت شهري 
تدوین می  کنیم، اظهار کرد: در این دوره سعي شد نقطه نظرات 
شوراي شهر و کمیسیون هاي مربوطه را در برنامه لحاظ کنیم. وي 
تصریح کرد: در بودجه سال ۹۸ پروژه هاي نیمه تمام را در تخصیص 
منابع در اولویت قرار دادیم. توسعه برنامه ریزي با تاکید بر اهداف 
کمي و کیفي و شاخص هاي ارزیابي عملکرد از سیاست هایي بود که 

در برنامه و بودجه اعمال شد.  
ارایه هماهنگ بودجه براي نخستین بار

شهردار اصفهان با بیان اینکه در این برنامه حرکت شهرداري به سمت کاهش 
تصدي گري است، افزود: برقراري نظام کنترل پروژه ها با رویکرد مدیریت هزینه 

یکي دیگر از سیاست هایي است که در برنامه اعمال شده است.  
وي توسعه ناوگان حمل و نقل عمومي از جمله قطار شهري، اتوبوس و خطوط 
تندرو و در صورت امکان راه اندازي تراموا را از دیگر سیاست هاي اعمال شده در 
بودجه سال ۹۸ شهرداري ذکر کرد و گفت: تعریف پروژه هاي خاص و محرک 

توسعه در مناطق ۱۵ گانه، از اولویت هاي بودجه سال آینده است.
نوروزي با بیان اینکه ناهماهنگي بین ارائه بودجه شهرداري و سازمان ها را حل 
کردیم تا ارائه همزمان و هماهنگ بودجه شهرداري با بودجه سازمان ها انجام 
شود، تاکید کرد: براي نخستین بار بودجه شهرداری و مجموعه های وابسته به 

صورت هماهنگ تحویل شورا شد. 

رشد ۳۷ درصدي بودجه سال آینده 
نوروزي با بیان اینکه بودجه سال ۹۷ سه هزار میلیارد تومان بود، تاکید کرد: 
در صورت تصویب شوراي شهر بودجه سال آینده ۴ هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان 
خواهد بود که رشد ۳۷ درصدي را نشان مي دهد که با رشد اقتصادي منفي 
۳.۵ درصدي سال آینده کشور کار در حوزه هاي عملیاتي سخت مي شود. با این 
وجود امیدوارم با کمک اعضاي شوراي شهر و جدیتي که در مدیریت شهري در 

تمام بخش ها وجود دارد این موضوع تحقق پیدا کند. 
وي افزود: بودجه جاري امسال ۹۴۶ میلیارد تومان بوده که ۳۱ درصد از کل 
بودجه را شامل مي شد اما براي سال آینده هزار و ۱۸۷ میلیارد است که ۲۹ 

درصد از کل بودجه را شامل مي شود. 
شهردار اصفهان با بیان اینکه با توجه به افزایش حقوق ها و قیمت ها و مشکلات 
احتمالي سال آینده، این افزایش منطقي در نظر گرفته شده است، ادامه داد: ۲۵ 
درصد افزایش بودجه جاري، افزایش ۴۲ درصدي بودجه عمراني و افزایش ۳۷ 
درصدي در کل بودجه سال آینده از وی ژگي هاي بودجه ۹۸ شهر اصفهان است. 

تغییرات کمي بودجه سال ۹۸
وي با اشاره به اینکه بودجه عمراني امسال ۲ هزار میلیارد تومان معادل ۶۹ درصد 
بودجه و بودجه عمراني سال ۹۸ دو هزار و ۹۱۳ میلیارد تومان معادل ۷۱ درصد 
است، گفت: در مقایسه نسبت بودجه جاري به عمراني براي سال آینده با کاهش 
۲ درصدي در بودجه جاري و به همان نسبت با افزایش در بودجه عمراني مواجه 
هستیم که امیدواریم با این افزایش بودجه شاهد رشد و شکوفایي بیشتر در حوزه 
عمراني باشیم.  نوروزي اظهار داشت: هزینه هاي جاري امسال شهر اصفهان بدون 
ماده ۱۸، ۲۵ درصد و براي سال آینده ۲۱ درصد خواهد بود که در هزینه هاي 
جاري کاهش ۴ درصدي را نشان مي دهد که خود این نیز یک موفقیت محسوب 
مي شود. هزینه هاي عمراني امسال ۷۵ درصد از بودجه و سال آینده ۷۹ درصد 
را شامل مي شود که امیدوارم با این برنامه و بودجه و تصویب آن در شوراي شهر 
و حمایت همه جانبه در تحقق بودجه ها، شاهد خدمات رساني بیشتر در سال 

۹۸ به شهروندان باشیم. 

ویژگي هاي کیفی بودجه سال آینده
وي با بیان اینکه برنامه عملیاتي ما در این برنامه و بودجه مبتني بر مباني برنامه 
۱۴۰۰ و برنامه سنجش پذیري شهرداري، سیاست هاي مدیریت جدید شهري 
و نقطه نظرات اعضاي شورا و روساي کمیسیون ها است، اضافه کرد: این برنامه 
فرآیندي دارد که در ۶ گام بیان شده است. از جمله این گام ها شامل سنجش 
عملکرد و سیاست هاي کلان،  تعیین مقاصد راهبردي به عنوان نقاط تمرکز 
فعالیت هاي سه ساله آتي شهرداري، برآورد درآمد سال ۹۸ بر اساس تحلیل 

عملکرد گذشته و روند شاخص هاي اقتصادي گذشته نگر و آینده نگر است. 
بر اساس تحقیق مرکز پژوهش هاي مجلس در  ادامه داد:  شهردار اصفهان 
سال آینده با رشد منفي اقتصادي ۳.۵ درصد مواجه هستیم که در نتیجه 
براي شهرداري ها وضعیت خوبي پیش بیني نمي شود، بنابراین ناگزیر هستیم 
درآمدهاي عملیاتي را که تحت تاثیر این رشد اقتصادي منفي قرار مي گیرد به 
سوي درآمدهاي سیاستي سوق دهیم. بدین منظور فروش اوراق،  تبدیل دارایي 
ها و فروش اموال، دریافت وام و پروژه هاي مشارکتي در بودجه پیش بیني و مورد 

توجه قرار گرفته است تا بتوانیم از این طریق بودجه را تحقق ببخشیم. 
وي گفت: گام چهارم بودجه سنجش عملکرد، سیاست گذاري و تخصیص 
اعتبارات جاري است. در هر طرح و برنامه محدوده، زمان و هزینه ها را در نظر 
گرفتیم. به عنوان مثال در حلقه حفاظتي شهر اصفهان که یکي از اولویت هاي 
کاري شهرداري است، محدوده، زمان و هزینه را در نظر گرفتیم و بر اساس 

اولویت بندي صورت گرفته کار انجام مي شود. 
نوروزي گام پنجم در برنامه و بودجه سال ۹۸ را برنامه ریزي طرح ها، پروژه ها 
و اقدامات سال ۹۸ ذکر کرد و بیان داشت: گام ششم بودجه تخصیص اعتبارات 

عمراني است. 

پیشتاز شهر 
دوستدار کودک

   نوسان:  مدیــر عامل ســازمان پارک ها 
و فضای ســبز شــهرداری اصفهــان گفت: 
و  موجــود  پارک هــای  موضوعی شــدن 
هدفمندشدن برخی از پارک هایی که در آینده 
احداث می شود، در دســتور کار قرار گرفت.

فروغ مرتضایی نــژاد اظهارکرد: پارک های 
شهر تنها به منظور استفاده عمومی است 
در حالی کــه می تواند بــرای برخی موارد 
از جمله کودکان تخصصی باشــد؛ در این 
راستا از ســال گذشــته موضوعی شدن 
پارک های موجود و هدفمندشدن برخی از 
پارک هایی که در آینده احداث می شود، در 
دستور کار قرار گرفت. مدیرعامل سازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان 
ادامه داد: در این راستا بررسی پارک های 
موجود انجام و به این نتیجه رسیدیم که 
برخی از پارک ها به عنوان مثال در بوستان 
ملت مجاور کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان، به کودکان اختصاص یابد و  الفبا 
با حیوانات آموزش داده شود، این پشنهاد 
نه تنها مورد اســتقبال منطقه یک قرار 
گرفت، بلکه منطقه دو شهرداری اصفهان 

نیز خواستار آن شد.
مرتضایــی نژاد اضافــه کــرد: در احداث 
پارک هــای جدید، پارک های آموزشــی 
مورد نظر است تا برخی از موضوعات مثل 
علوم، ریاضیــات و فیزیک بــه گروه های 
سنی کودکان تا  بزرگســال آموزش داده 
شــود، به عنوان مثال قانون ارشــمیدس 
می تواند در یک قالب بزرگتر اجرا شود یا در 
بخش فیزیک تبدیل انرژی های مختلف از 
جمله حرکتی به گرمایی انجام شود؛ این 

پیشنهادات بررسی شده است.
وی با بیــان اینکه بــه زودی در منطقه دو 
پارک الفبــا احداث می شــود، اظهارکرد: 
در منطقه ۱۵ شهرداری نیز طی روزهای 
گذشــته هماهنگ شــده تا بخشــی از 
زمین های تملک شده را به پارک موضوعی 
اختصاص دهند که در حال بررسی موضوع 
هستیم؛ کودک با طبیعت مأنوس است، اما 
امروزه در جوامع شهری و زندگی آپارتمان  
نشینی، کودکان کمتر در فضاهای طبیعت 
شهری حضور می یابند، بنابراین بهتر است 
در کنار آپارتمان ها و فضاهای شهری، مکانی 
ایجاد شود تا کودکان طبیعت را لمس کنند.

مدیر عامل ســازمان پارک هــا و فضای 
ســبز شــهرداری اصفهان تصریح کرد: 
نظرسنجی ها نشــان می دهد که کودکان 
علاقه بسیاری به کاشت گل وگیاه دارند و 
با حیوانات نیز مانوس هستند، بنابراین با 
توجه به این موارد می توانیم حضور آنها را 
درمشارکت های جمعی افزایش دهیم. وی 
با بیان اینکه سازمان پارک ها با سازمان های 
مختلف از جمله مدارس هماهنگ کرده تا 
فضاهای سبز و باغ گلها را در اختیار دانش 
آموزان قرار دهد، اظهار کرد: در این راســتا 
پارک های مورد نظر شناســایی شده و در 
حال رایزنی با مناطق ۱۵ گانه هســتیم تا 
پارک های شــهر را هدفمند کنیم و آنها را 
به پارک های موضوعی اختصاص دهیم و 
پارک های جدید را هدفمند با مجسمه های 

حیوانات احداث کنیم.
مرتضایی نژاد با بیان اینکه یک پارک پیرایش 
شده برای پرندگان در منطقه شش وجود 
دارد که می تواند با مجســمه های گیاهان 
به شکل های مختلف طراحی شود، گفت: 
پارک ها می تواند انرژی نو را جمع آوری کند 
و جنبه آموزشی برای کودکان داشته باشد؛ 
فضاهای ســبز بهترین مکان برای شادی، 
تفریح، آموزش و نشــاط کودکان اســت. 
وی اظهار امیــدواری کرد: مدیران مناطق 
هماهنگی از ایده ها و طرح های ســازمان 
اســتقبال کنند تا در تمام مناطق شاهد 

فضاهای دوستدار کودک باشیم.

 گزارش

پارک های شهر 
هدفمند می شوند

 نوسان:   مدیرعامل شرکت نمایشگاه های 
بین المللی استان اصفهان از آغاز شش جبهه 
کاری جدید در فرایند ساخت پروژه نمایشگاه 

بین المللی بزرگ این استان خبر داد.
به گزارش اقتصادبــازار و به نقل از شــرکت 
نمایشگاه های اصفهان، علی یارمحمدیان با 
اشاره به اینکه روند ساخت نخستین شهرک 
نمایشگاهی کشــور در اصفهان با جدیت و 
تمامی توان ممکن ادامه دارد، گفت: طی یک 
سال گذشته فعالیت های بســیاری در این 
پروژه انجام شده که میزان پیشرفت آن را به ۴۵ 

درصد افزایش داده است. وی با اشاره به اینکه 
فعالیت های عمرانی در ساخت پروژه نمایشگاه 
بزرگ اصفهان با بالاترین سطح توانمندی ها 
ادامه خواهد یافت، افزود: با برنامه ریزی های 
انجام شده، در شــرایطی که فعالیت عمرانی 
ساخت نمایشگاه بزرگ اصفهان در جبهه های 
گوناگون ادامه دارد، طی ۱۵ روز آینده نیز شش 
جبهه کاری جدید توسط پیمانکاران مختلف 

در این پروژه آغاز خواهد شد.
مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی 
اســتان اصفهان جبهه هــای کاری جدید 

را شامل شیشــه های دیواره ســالن اصلی 
نمایشگاه، سیستم HPL، تونل تاسیسات، 
نمای ساختمان پشــتیبانی، اجرای سنگ 
محوطه و سیســتم لوله های هواکش تهویه 
و ســرمایش و گرمایــش پروژه نمایشــگاه 
بین المللی بــزرگ عنوان کــرد و گفت: آغاز 
این فعالیت ها در ســاخت نخستین شهرک 
نمایشگاهی کشور، میزان سرعت اجرای آن را 
تا اندازه بسیاری افزایش خواهد داد که سبب 
می شود پروژه با ســرعت بیشتری به مرحله 

اجرا برسد.

مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی اصفهان عنوان کرد؛

رونمایی از 6 جبهه کاری جدید

حیات در "هم پیمایی" است
* همه مدیران باید موضوع را جدی بگیرند  و نباید بدون جهت از خودروی 

تک سرنشین در شهر استفاده شود. 
* ۱۰۰ هزار مسافر باید با مترو سفر کنند؛ بنابراین باید بطور متوسط ۱۰۰هزار و یا 5۰ 

هزار خودرو را از سطح شهر کم کنیم.
* می توانیم با شــهرهایی همچون مبارکه، شاهین شهر، فلاورجان و دیگر شهرها 

هم پیمایی داشته باشیم و "ون ها" و "اتوبوس هایی" را به اشتراک بگذاریم. 
* به مردم قول داده ایم تا قبل از عید ۱۰۰ هزار مسافر با مترو جابه جا  شوند؛ باید همه 

به ما کمک کنید تا بتوانیم وعده خود را عملی کنیم 
* در طرح "نه به خودروی تک سرنشین" نقاطی را باید در شهر به عنوان پایلوت قرار 

داده و این طرح را در آن اجرایی کنیم.
* در این زمینه شرکت های بیمه نیز باید وارد شوند و بحث های حقوقی نیز بررسی 

شود تا بخش خصوصی به میدان بیاید.



سال چهارم/ شماره ۶۷ / ۲  بهمن ۱۳۹۷/   ۱۶  جمادی الاول ۱۴۴۰
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رئیس سازمان اداری و استخدامی، از انتشار اطلاعیه برای بکارگیری ۵ هزار کارمند 
جدید دولت در هفته آینده خبر داد . جمشید انصاری، با بیان این که ۲۴۰ هزار مدیر 
دولتی مشغول به کار هستند، گفت: »اطلاعات ۷۳۲ هزار حقوق بگیر، در سامانه مربوطه 
ثبت شده است.« به گفته او، با وجود این که باید ۳۹۴۶ دستگاه اطلاعات خود را در 
سامانه حقوق و دستمزد ثبت کنند، تاکنون بیش از ۲۲۰۰دستگاه در این رابطه وارد 
نشده اند. در این بین گله هایی هم نسبت به کم کاری قوه های مقننه و قضائیه مطرح شد.

چیزی حدود ۸۵ هزار و ۵۹۴ عضو هیأت علمی در دانشگاه های ایران وجود 
دارد که از این میان اعضای هیأت علمی مراکز دولتی ۵۰ هزار و ۲۵۱ نفر عضو 
دارد. جالب است بدانید مرتبه علمی بیشتر این افراد استادیار است، سپس 
دانشیارها و پس از آن مربی ها بیشترین عضویت را در هیأت علمی دارند. استاد 
تمام و مربی آموزشیارها از کمترین میزان عضویت در میان اعضای هیأت 

علمی دانشگاه ها برخوردارند.

از ابتدای سال جاری تاکنون میزان قابل 
توجهی ارز برای واردات کالا از کشــور 
خارج شــده ولی در ازای آن کالایی به 
کشور وارد نشده است. این درحالی است 
که درشرایط ویژه کشور نیاز شدیدی به 
این ارز و کالاها وجود داشته است. اینکه 
نرخ ارز اختصاص یافتــه برای واردات با 
بازار آزاد تفاوت چند برابری داشته باشد 
طبیعی اســت که هر فردی که به این 
منابع ارزی ارزان دسترسی داشته باشد 
برای سوء استفاده از آن وسوسه می شود.

درحالی که برای تأمین ارز واردات دلار 
۴۲۰۰ تا حدود ۸ هزار تومان )ســامانه 
نیما( تخصیص داده می شــود و قیمت 
ازادآن بــه ۱۲ هزار تومان می رســد، 
ضمن ایجاد رانت و فساد باعث می شود 
تا قاچاق کالا از ایران به ســایر کشورها 
نیز افزایش یابد. زمانی که برای تأمین 
کالاهای مورد نیاز مــردم درواقع یارانه 
ارزی اختصاص داده می شــود و قیمت 
کالاها نسبت به همســایگان ایران به 
مراتب کمتر می شود، برخی سودجویان 
اقدام به قاچاق آن به کشورهای همجوار 
می کنند که ســود کلانی برای آنها به 

همراه دارد.
براین اســاس دولت باید بــه گونه ای 
عمل کند که تمام منافذ رانت و فســاد 
درخصوص استفاده از ارز واردات بسته 
شود. درواقع تغییر سیاست های ارزی 
بهترین راهکار دراین زمینه محسوب 
می شــود. پیشــنهاد فعــالان بخش 
خصوصی دراین بخش این اســت که 
دولــت کالاهای اساســی و نهاده های 
تولید مورد نیاز کشــور را تأمین کند و 
مابقی کالاهای وارداتی را با ارز حاصل از 
صادرات به فعالان تجاری شناسنامه دار 
بسپارد. هم اکنون بخشی از ارز حاصل 
از صادرات به کشــور بازمــی گردد که 
این ارز می تواند به نرخ توافقی دراختیار 
واردکنندگان کالا قرار گیــرد تا با نرخ 
قابل قبولی کالاهای مورد نیاز کشــور 
تأمین شــود. درصورتی که این اتفاق 

بیفتد کمتر نیازمند نظارت هستیم.
راه انــدازی ســامانه رفع تعهــد ارزی 
واردکنندگان که از سوی بانک مرکزی 
طراحــی و اجرایــی خواهد شــد نیز 
درجهــت سیاســت های ارزی دولت 
اســت که ضروری به نظر می رسد و در 
اجرای آن تأخیر داشته ایم. این سامانه 
که اطلاعات واردکنندگان را در اختیار 
تمام دستگاه های ذیربط نظیر سازمان 
امور مالیاتی، گمرک، وزارت صنعت و.. 
قرار می دهد میزان ارز تخصیص یافته و 
کالایی که با آن وارد کشــور شده است 

شفاف می شود.
یکی دیگر از اقداماتی که دراین زمینه 
ضروری به نظر می رسد تخصصی شدن 
کارت های بازرگانی اســت. بررســی 
تخلفات و سوء استفاده هایی که از ابتدای 
سال تاکنون در زمینه ارز واردات انجام 
شــده نشــان می دهد که اگر اهلیت 
واردکنندگان و صاحبــان کارت های 
بازرگانی به تشکل های تخصصی واگذار 
شود جلوی بســیاری از رانت ها گرفته 
می شود. این درحالی است که در ماه های 
اخیر برخی از کارت های بازرگانی برای 
بهره منــدی از ارز واردات ده ها بار حوزه 
فعالیت خود را تغییر داده اما در صورتی 
که واردات تنها توسط تجاری که عضو 
تشکل تخصصی مربوطه باشند صورت 
گیرد دیگــر افرادی که بــا ارتباط رانت 
کلانی برای خود ایجــاد کرده اند به ارز 

وارداتی دست نخواهند یافت.

اواخر اسفند سال ۹۱، شهرداری اصفهان برای 
احداث خیابان ۳۶متری "آقانوراله نجفی" 
موسوم به " گذر آقانجفی" به شکل مخفیانه 
دست به تخریب خانه هایی در حریم درجه 
یک میدان ثبت جهانی شده نقش جهان 
می  زند. بهانه شهرداری اصفهان در آن زمان 
بازکردن گره ترافیکی اطراف این میدان بود. 
ازاین رو بخش زیادی از خانه هایی را که در  
سال های ۸۵ تا ۹۱ از صاحبانش به قیمت 
کارشناسی شده و زیر قیمت واقعی خریداری 
کرده بود را تخریب کرد. جالب اینکه هیچ 
یک از صاحب خانه ها دلیل تملک و خرید 
خانه هایشان توسط شهرداری را نمی دانستند؛ 
تا زمانی که این تخریب ها صورت گرفت و 
ماجرای احداث این خیابان آشکار شد! در 
این زمان است که شهرداری ناچار می شود به 

شکل عمومی در این مورد اطلاع رسانی کند. 

واکنش دوستداران 
میراث فرهنگی

گفته می شود، در میان پلاک های تخریب 
تاریخی واجد ثبت  شده، حدود ۱۴ خانه 
ملی قرار داشت که متاسفانه در تخریب های 
از  سال های ۹۱ تا ۹۲در زیر فشار لودرها 
بین رفت. همین موضوع و احداث این گذر 
نقش جهان  میدان  یک  درجه  حریم  در 
که تهدیدی برای ثبت جهانی این میدان 
محسوب می شد، موجب اعتراض و واکنش 
اصفهان  میراث فرهنگی  دوستداران 
گردید. این موضوع تا جایی ادامه یافت که 
"محمدحسن طالبیان" یک بار در اسفند سال 
۹۲ به شکل ضمنی قول پیگیری ماجرا را به 
دوستداران میراث فرهنگی می دهد و باردیگر 
در سفری که در ۸ اردیبهشت سال ۹۳ به 
همراه خانم "بوکوبا " مدیرکل یونسکو اصفهان 
داشت در بازدید میدانی از میدان نقش جهان 
و در میان اهالی محل، قول توقف احداث این 
خیابان را می  دهد. در تابستان همان سال، 
سازمان میراث فرهنگی به شکل کتبی اعلام 
می کند: "برای هرگونه فعالیت در این منطقه 
باید با یونسکو هماهنگی شود و کیمسیون 
ماده پنج پیرو نامه مورخ ۹۳/۱/۲۳ شورای 
عالی معماری و شهرسازی و بنا به درخواست 
سازمان میراث فرهنگی از طرح موضوع در 
کمسیون ماده پنج خودداری کرده تا نظر نهایی 
میراث فرهنگی در این خصوص اعلام شود." 

تخلف
پشت تخلف

فرهنگی،  میراث  سازمان  معاون  هرچند 
بررسی  و حتی  پروژه  این  توقف  خواستار 
آن در کمسیون ماده پنج می شود؛ اما طبق 
اسناد منتشر شده این طرح در ۲۴ خرداد 
۹۴ در کمسیون ماده پنج استان، با عرض ۱۴ 
متر تصویب می شود. اداره کل میراث فرهنگی 
اصفهان نیز با ذکر این نکته که طرح باید با 
نظر معاون میراث فرهنگی کشور در شورای 
عالی شهرسازی و معاری مطرح گردد، مصوبه 
را امضا می کند. ولی متاسفانه در ارجاع آن 
اهمال صورت می گیرد و همین مصوبه از 
سوی استانداری به شهردار ابلاغ می شود. بنا 
بر شنیده ها، تا سال ۱۳۹۷، سازمان میراث 

فرهنگی و وزارت راه وشهرسازی ظاهرا از این 
موضوع، و اقدامات انجام شده، بی اطلاعند.
همچنین ناصرطاهری، معاون میراث فرهنگی 
اعلام   ۹۳ سال  در  نیز  اصفهان  استان 
از  پس  اصفهان  می کند:"میراث فرهنگی 
بررسی مستندات شهرداری در خصوص لزوم 
احداث این خیابان تصمیم گیری می کند". او 
همچنین تاکید می کند: "مستنداتی که باید 
از سوی کارشناسان سازمان میراث فرهنگی 
و  ملی  ضوابط  و  قوانین  طبق  و  بررسی، 
بین المللی برای آن تصمیم گیری خواهد شد."

معاون  صحبت های  به  استناد  با  بنابراین 
همچنین  و  اصفهان  میراث فرهنگی 
مصوبه ای که در سال ۹۴ به امضای اعضای 
کمسیون ماده پنج رسیده است؛ می توان 
اینگونه برداشت کرد که کلیه تخریب های 
پیش از سال ۹۳ همگی غیرقانونی بوده است. 
موضوعی که رضا امینی رئیس شورای شهر 
اصفهان در آن زمان نیز به آن واکنش نشان 
می دهد اعلام می کند: "متاسفانه در ساخت 
گذر آقانجفی شاهد بروز رفتارهای خلاف 

قانون از سوی شهرداری بوده ایم".
 

 از سرگیری 
پروژه

با وجود اعتراض دوستداران میراث فرهنگی 
در سال های ۹۲تا ۹۳ و اخطار مسئولین نسبت 
به ادامه احداث این گذر، با این وجود طبق 
اسناد و نقشه های هوایی به نظر می رسد در 
فاصله سال های ۹۴ تا ۹۷شهرداری اصفهان، 
حدود ۱۴پلاک را به منظور احداث این گذر 
مورد تخریب و عقب نشینی قرار می دهد.  
سرانجام حسین کارگر، مدیر منطقه سه 
شهرداری اصفهان، در نشست خبری که 
در تاریخ اول آبان سال جاری برگزار شد از 
خیابان  آزادسازی  و  پیشرفت ۶۰درصدی 
آقانورالله نجفی و تکمیل آن تا پایان سال خبر 
داد. همین موضوع موجب شد تا موج تازه ای 
میراث فرهنگی  دوستداران  اعتراضات  از 
اصفهان در غالب پویشی به نام "نه به گذر آقا 
نجفی" در فضای مجازی راه بیافتد و با تنظیم 
نامه ای خطاب به دکتر محمد ایزدی، معاون 
اسبق وزارت راه و شهرسازی و رئیس شورای 
مونسان،  علی اکبر  دکتر  و  معماری  عالی 
رئیس سازمان میراث فرهنگی،صنایع دستی 
و گردشگری خواستار توقف احداث این گذر 
شوند. چندی پس از تنظیم این نامه در فضای 

مجازی که به امضای بیش از ۹۰ کارشناس 
و فعال میراث فرهنگی رسید، دکتر ایزدی در 
نامه ای حکم توقف احداث این گذر را صادر می 
کند. اما گویا مدیران شهری اصفهان، با اذعان به 
اینکه بیش از ۷۰درصد مسیر، آزادسازی و آماده 
شده و مقدار زیادی از بودجه شهری صرف آن 
شده است؛ به عملیات عمرانی خویش ادامه می 
دهند. کمتر از ۱۰ روز پس از این حکم، دکتر 
ایزدی، معاونت  وزارت راه و شهرسازی را ترک، 
و "دکتر فرزانه صادق مالواجرد" به جای ایشان 

به این معاونت می آیند.

حکم دکتر ایزدی
قابل اجراست

فعال  و  شهرساز  صادقی  همایون  دکتر 
سابقه  نیز  دور  سالهای  در  که  اجتماعی 
همکاری با معاونت معماری و شهرسازی را 
در سابقه خود دارد، در این زمینه می گوید: 
شورای عالی شهرسازی و معماری ایران با 
حضور  وزرا و بالاترین تصمیم گیرندگان این 
حوزه، بالاترین و اصلی ترین نهاد تصمیم 
گیرنده در حوزه شهرسازی کشور است .این 
شورا  می تواند کلیه تصمیمات و مصوبات  
کمیسیونهای ماده  پنج را  لغو یا تغییر دهد 
.به عبارت دیگر اگر  حتی در مورد خیابان 
مدیریت  پنج،  ماده  کمیسیون  آقانجفی، 
شهری، و میراث فرهنگی استان اصفهان 
تصمیمی گرفته باشند؛ شورای عالی معماری 
و شهرسازی می تواند  این تصمیمات را 
متوقف یا لغو نماید و یا آنکه خواستار بازنگری 

در آن شود .
در نظر داشته باشیم  پهنه  و بافت شهری 
پیرامونی میدان نقش جهان) امام ( ، دارای 
ارزشهای جهانی است. مسجد شیخ لطف اله  
اصفهان، در تاریخ تشیع دارای ارزش والا   و 
بی همتایی است و هر گونه  دخل و تصرف و 

تخریب در این بافت  می تواند  منجر به ایجاد 
و  معماری  برای  ناپذیری  جبران  لطمات 
شهرسازی  ایرانی - اسلامی کشورمان باشد 
.بنابر این  استناد  شهرداری و شورای شهر به 
مصوبه  کمیسیون ماده ۵  یا میراث فرهنگی، 
در حالی که شورای عالی معماری، بصورت 
این موضوع  تا   نموده  مکتوب درخواست 

مجدداً  بررسی شود،  محلی از اعراب ندارد.

این همه پافشاری
 برای چیست؟

مسئولین شهری اصفهان با اذعان به اینکه 
احداث خیابان، مصوبه کمسیون ماده پنج را 
دارد و بیش از ۷۰ درصد آن آزادسازی و آماده 
و بودجه زیادی برای آن هزینه شده است، 
حاضر به عقب نشینی از این طرح نیستند. 
اعلام  این خصوص  در  اصفهان  شهرداری 
کرد:"شهرداری پس از دریافت تاییدیه قانونی 
در سال ۹۴، آزادسازی این طرح را آغاز کرده و 
تاکنون نیز ۷۴ درصد خیابان آزادسازی شده و 
فاز یک، از خیابان نشاط تا کوچه بیت الحسین 
برای کف سازی با سنگفرش آماده شده است". 
شهرداری اصفهان با اعلام آنکه این پروژه از 
مرحله تصمیم گیری گذشته و در مراحل 
پایانی خود قرار دارد تاکید دارد، با وجود 
تمایلات خود بر حفظ میراث تاریخی، ناگزیر 
به ادامه مسیر این خیابان است و بازگشت به 
عقب در آن ممکن نیست. این درحالی است 
که اگر این پروژه افتتاح شود خطری که برای 
میدان نقش جهان خواهد داشت، هزینه اش 
به مراتب بیشتر از آن چیزی است که تاکنون 

برای احداث آن صرف گردیده است. 
حالا باید دید دلیل پافشاری مدیریت شهری 
برای احداث این گذر که طرح اولیه آن در زمان 
شهرداری، سقائیان نژاد ارائه شده، چیست؟ 
بی تردید گذر آقا نجفی آخرین نمونه از بی 
احترامی به آثار تاریخی اصفهان نخواهد بود!؛ 
همنجنان که کوتاهی میراث فرهنگی در 
تخریب حمام خسرو آقا برای احداث خیابان 
برای  حدید  کاروانسرای  تخریب  حکیم، 
احداث برج جهان نما، عبور مترو از خیابان 
چهارباغ، احداث تله کابین در حریم قلعه 
شاهدژ در کوه صفه، آسیب به پایه ها و نمای 
سی و سه پل، تخریب خانه صفوی نائل، پیاده 
سازی محور چهارباغ بدون حفاریات کامل 
باستان شناسی و تخریب تاسیسات صفویه و 
قاجاریِ، نمونه هایی دیگری هستند که تنها با 
پیگیری و ممارست میراث دوستان تاحدودی 
حفظ و نگهداری شده اند؟ واقعا چرا نمی توانیم 
در حفاظت از آثار باستانی و میراث فرهنگی 

خود موفق باشیم؟ 

جهان نمایی دیگر در برابر نقش جهان

چند نفر استاد استخدامی داریم؟٢٤٠ هزار مدیر دولتی داریم
 دیدگاه

نگاهی به پرونده خیابان حاج آقا نوراله نجفی؛ دیدگاه

راه بسته شدن 
منافذ فساد

چرا نمی توانیم در حفاظت از آثار باستانی و میراث فرهنگی خود موفق باشیم؟ 

احـداث خیابـان آقانورالـه نجفـی در ضلع شـرقی میدان 
نقش جهان را باید یکی از پروژه ها پرسـروصدای چندسـال 
اخیر اصفهان دانسـت. پروژه ای که طی چندسـال گذشـته 
به شـکل آشـکار و مخفیانه، و بـا مخالفت سـازمان میراث 
فرهنگی کشـور و دوسـتداران این حـوزه و شـورای عالی 
معمـاری و شهرسـازی حـدود ۷۰ درصد آن تکمیل شـده 
اسـت. گفته می شـود، در صـورت تکمیل این خیابـان، بار 
دیگـر خروج میـدان نقش جهان از فهرسـت آثـار میراث جهانی یونسـکو 
کلیـد خواهـد خـورد!. اما سرگذشـت این پـروژه چگونـه بوده اسـت؟ آیا 
قـرار اسـت جهـان نمایی دیگـر اینبـار در ضلع شـرقی میدان جهـان نما 
پدیـد آید؟ ایـن گزارش نگاهـی دارد به آنچه طی این سـالها بـر این پروژه 

گذشـته است؛

گزارش

گروه شهری

   نوسان: پنجشنبه گذشته جلســه هفتگی مؤسسه مطالعات دین 
و اقتصاد در تهران با حضور علی رضاقلی، با عنوان »چرخه های شوم 
تاریخ و توسعه نیافتگی در ایران« برگزار شــد. در این نشست که به 
بهانه سالگرد شهادت میرزاتقی خان امیرکبیر برگزار شد، رضاقلی با 
ذکر خاطراتی از دوران فعالیتش در وزارت نفت و همچنین روایت های 
تاریخی از تلاش چهره هایی مانند امیرکبیر، قائم مقام و مصدق برای 
اصلاحات اقتصادی و اداری در ایران به این نکته اشاره کرد که اصلاحات 
در ایران همواره هزینه سنگینی برای مصلحان داشته است. آنچه می 

خوانید بخشی از سخنان این پژوهشگر و مورخ برجسته است؛
رضاقلی در ابتدای این نشست با یادآوری این نکته که همواره در مقابل اصلاحات 
در ایران مقاومت هایی وجود داشته و این یک مشــکل تاریخی در ایران است، 
گفت: »در همین وزارت نفت که با نظم ترین وزارتخانه کشــور بود و توســط 
انگلیسی ها اداره می شد، برای یک ساعت کار مفید چارت سازمانی می کشیدند. 
سال ۶۳ وزیر را مجاب کردیم که این یک ساعت را دو ساعت کنیم، اما تا کارمان 
را شروع کردیم عکس العمل ها هم شروع شــد و چنان شدت گرفت که برنامه 
اصلاحی مان را متوقف کرد. این موضوع را از آن جهت عرض می کنم که در طول 
تاریخ کشور ما برنامه های اصلاحی همیشــه با مقاومت روبه رو بوده و اغلب به 

همین دلیل ناکام مانده اند.«

اصلاحات در دوران تاریک
امیرکبیر نیز دست به اصلاحات زد و به این دلیل مصیبت های زیادی را متحمل 
شد که من با خواندن آن ها بار ها گریه کرده ام و شــاید یکی از دلایلی که کتاب 
»جامعه شناسی نخبه کشی« ام که درباره امیرکبیر، قائم مقام فراهانی و مصدق 
است، به چاپ چهل ویکم رسیده همین است که آن احساسات من در کتاب بروز 
پیدا کرده اســت. امیرکبیر تلاش کرد تا از تضییع حقوق عموم جلوگیری کند. 
تضییع حقوق عموم مردم هم با روش های متفاوتی انجام می شــود. در گذشته 
این تضییع از طریق غارت اموال و بعد ها دســتکاری وزن سکه ها انجام می شد، 
اما امروز راه های آن عوض شده است. امروز می دانیم ۷۰ درصد حجم نقدینگی 
اقتصادمان در پنج سال گذشته ایجاد شده است؛ یعنی پیوسته تصمیم گرفته 
اند با چاپ پول مشکلات خودشان را بر طرف و فشــارش را مردم تحمل کنند، 
درحالی که باید به سمت مدیریت هزینه ها حرکت می کردند که البته کار بسیار 

دشواری است و این همان کاری است که امثال امیرکبیر انجام دادند.

خواب های میلیونی
به یاد دارم در دوران فعالیتم در وزارت نفت به صورت کاملا اتفاقی متوجه شدم 
یک شیفت شــب وجود دارد که کارمندان آن، شــب ها هیچ کاری نمی کنند و 
می خوابند و حقوقشــان را هم می گیرند؛ یعنی ۱۱ ســال حقوق گرفته بودند 
بی آنکه کاری انجام دهند. درواقع این افراد قرار بود بارگیری های شیفت شب را 
انجام دهند، اما در عمل اصلا بارگیری ای در کار نبود و این افراد از ساعت هشت 
شب وارد آن پالایشگاه می شدند و تا ساعت هشت صبح راحت می خوابیدند و ۱۱ 
سال هم هیچ کس متعرض نشده بود. من رفتم تمامی اسناد و مدارک مرتبط را 
جمع آوری کردم، یک شب هم با کمک رئیس حراست آن مجموعه از دیوار بالا 
رفتیم و این عزیزان را از خواب بیدار کردیم و کارت های شناسایی شان را گرفتیم. 
طبق محاســباتی که آن زمان انجام دادیم، خواب این دوســتان ۳۳۰ میلیون 
تومان برای دولت هزینه داشــت. همان زمان قیمت شرکت سیمان لوشان که 
می خواســتیم برای صندوق بازنشستگی شــرکت نفت بخریم ۳۰۰ میلیون 
تومان بود؛ یعنی به اندازه ارزش یک کارخانه ســیمان در گوشه یک تأسیسات 
یک مجموعه دولت، خوابیده بودنــد و هیچ کس هم اهمیتی نمی داد. به محض 
اینکه تصمیم گرفتم با این موضوع برخورد کنم، از همان وزارت نفت تا مجلس 
و این طرف و آن طرف دشــمن پیدا کردم. آن  قدر دردسر درست کردند که وزیر 
وقت نفت صدایم کرد و گفت: من را با این جماعت درگیر نکن و ورود من به آن 
تأسیسات را به کلی قدغن کرد. حالا دیگر خودتان تصور کنید بر سر قائم مقام و 

امیرکبیر و مصدق چه آمده است.

  هزینه ها مدیریت نمی شود
در ایران هزینه ها مدیریت نمی شود، طلب های برزمین مانده را هم که نمی توان 
وصول کرد و دردسرآفرین است، پس تنها چاره دولت ها فشار بیشتر روی مردم 
است؛ یعنی تاوان فساد اداری را مردم می پردازند. این یک امر تاریخی در ایران 
اســت. خواجه نظام الملک بیش از ۸۰۰ ســال قبل در کتاب سیاست نامه اش 
می نویسد: »دولت فقیر مردم را غارت می کند. نتیجه چنین غارتی هم مشخص 

است.«
مصدق از لاهه برگشته و در مسیر متوجه شــده بود مردم خیابان ها را به افتخار 
پیروزی ملی شدن نفت چراغانی کرده اند. از مسئول بودجه نخست وزیری پرسیده 
بود چه کســی خرج این چراغانی را داده؟ آن مســئول جواب داده بود که مردم 
خودشان هزینه کرده اند فقط در جنوب شــهر چند نفر مراجعه کردند و گفتند 
پول ندارند و من هزینه چراغانی را دادم. مصدق همان جا روی پله های ساختمان 
نخست وزیری می نشیند و از حساب شــخصی اش آن مبلغ را چک می کشد و به 
آن فرد می گوید سریعا این را به حساب نخســت وزیری بریز. در تاریخ آمده که 
قائم مقام حتی مبلغ ۱۰ تومانی را که شاه به باغبانش داده بود، پس گرفته بود. این 
مدیریت در هزینه ها همان کاری است که هر مدیری نمی تواند انجام دهد وگرنه 
کار سختی نیست که یک مؤسسه اعتباری هزاران میلیارد تومان از پول مردم را 

بالا بکشد و ضرر سپرده گذاران دوباره از جیب مردم جبران شود.
 امیرکبیر اگر امیرکبیر شد به خاطر این بود که بسیاری از حقوق های برزمین مانده 
دولت مانند مالیات هایی که افراد بانفوذ پرداخت نمی کردند وصول کرد و حقوق 
بســیاری از افراد بانفوذ را که خدمتی به مردم نمی کردند قطع کرد؛ البته چنین 
کاری هزینه زیادی برای فرد مصلح دارد. به یاد داشــته باشد که انجام اصلاحات 
نیازمند دولتی قوی و محبوب و مشروع با کارشناسانی میهن پرست است که در 

مسیر انجام اصلاحات پا پس نکشند و آماده پرداخت هزینه آن باشند.
دیگر با عدم قطعیت های فراگیر مواجه نبوده اند؟

نویسنده کتاب " جامعه شناسی نخبه کشی" مطرح کرد:

مردم تاوان فساد را می دهند!
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پویش "نه به گذر آقا نجفی"!
با تخریب های صورت گرفته در حریم درجه یــک میدان نقش جهان اصفهان، 
جای این پرســش از دفتر ثبت آثار تاریخی سازمان میراث فرهنگی وجود دارد 
که چرا با گذشت ۲5 ماه از تصویب حریم بازنگری شده میدان نقش جهان و  ۱۱6  

اثر پیرامونی این میدان ثبت جهانی شده، در ابلاغ حریم تعلل کرده است.
شــهرداری اصفهان اعلام کرد، در ماجرای احداث خیابــان آقانجفی، اداره 
میراث فرهنگی اســتان اصفهان تا دیماه ســال ۹۷ مخالفتی بــا ادامه پروژه 

آقانجفی نداشته است.
شهرداری اصفهان با اعلام آنکه این پروژه از مرحله تصمیم گیری گذشته و در 
مراحل پایانی خود قرار دارد تاکید دارد، ناگزیر به ادامه مسیر این خیابان است و 

بازگشت به عقب در آن ممکن نیست.
موج تازه ای از اعتراضات دوستداران میراث فرهنگی اصفهان در غالب پویشی 
به نام "#نه_به_گذرآقانجفی" در فضای مجازی راه افتاده که خواستار توقف 

احداث این گذر گردیده است.



سال چهارم/ شماره ۶۷ / ۲  بهمن ۱۳۹۷/   ۱۶  جمادی الاول ۱۴۴۰
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 نوسان: مدیرعامل شــرکت سرمایه گذاری 
توکافولاد به اهمیت و جایگاه ویژه نخســتین 
جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران پرداخت 
و گفت: صنعت فولاد نماد توسعه و نشان رشد و 
برنامه ریزی هدفمند جوامع است که خوشبختانه 
در ســال های اخیر گام های بســیار بزرگی در 
راستای توسعه صنعت فولاد بویژه بومی سازی 
دانش فنی و تکمیل زنجیره تولید برداشته شده 
اســتبه گزارش روابط عمومی توکافولاد، پرویز 

اخوان با بیان این مطلب در ادامه گفت: هلدینگ 
توکا فولاد، در گروه فولاد مبارکه در راســتای 
سیاســت های آینده نگرانه و هدفمند و ارزش 
آفرین این گروه، همواره تلاش کرده است هم پای 
سایر صنایع این گروه، با جدیت و تلاش کارکنان 
و پیمانکاران، چشــم انداز روسنی را در کارنامه 
خود داشته باشد و برای ذینفعان خود علاوه بر 
سودآوری، در زنجیره تولید هم ایفای نقش کند. 
وی از توکا فولاد به عنوان یــک زنجیره ارزش 

آفرین و  نماد توسعه و نوآوری گروه فولاد مبارکه 
نام برد و گفت:  در سال های اخیر در این هلدینگ 
گام های موثری در مسیر  بومی سازی دانش فنی 
و ارتقای تکنولوژی و اشتغالزایی برداشته شده 
است.اخوان در ادامه با اشاره به برگزاری جشنواره 
ملی صنعت فولاد کشور با هدف بومی سازی و 
در راســتای اهداف ســال ۹۷ ، گفت:  شرکت 
توکا فولاد علاوه بر ایفای ماموریت های خود، با 

جدیت به مقوله بومی سازی پرداخته است. 

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری توکافولاد:

توکا فولاد؛ در مسیر بومی سازی

 نوســان: معاون وزیر صنعت، معدن 
و تجارت، خودکفایــی در تولید فولاد 
را جزو دســتاوردهای انقلاب اسلامی 
عنوان کرد، گفت: ایران با تولید سالانه ۲۵ 

میلیون تن فولاد به خودکفایی رسید. 
جعفر سرقینی، با اشاره به اینکه جمهوری 
اســلامی در طول چهل سال گذشته از 
پیروزی انقلاب اسلامی به دستاوردهای 
بزرگی رسیده اســت، اظهار داشت: در 
زمان پیروزی انقلاب اســلامی میزان 
تولید فولاد در کشور ۵۰۰ هزار تن بود 
که اکنون ســالانه ۲۵ میلیون تن فولاد 
در کشور تولید می شــود. وی افزود: در 
کشور ظرفیت تولید سالانه ۳۴ میلیون 
تن فولاد را داریم اما ۲۵ میلیون تن تولید 
می کنیــم در حالی که اوایــل پیروزی 
انقلاب اســلامی میزان تولیــد فولاد 
۵۰۰ هزار تن بود و در طول سال جاری 
توانســته ایم ۶.۵ میلیون تن از تولیدات 
فولاد را صادر کنیم. معاون امور معادن 
وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: 
حدود ۵۰ درصد از تولیــد ۲۵ میلیون 
تنی فولاد کشور به سایر کشورها صادر 
می شود و از همه مهم تر این است که در 
تولید فولاد به خودکفایی رسیده ایم و از 
طرفی در زمینه تولید فولاد جایگاه دهم 

جهان را به دست آورده ایم. 
ســرقینی بابیان اینکه سهم جمهوری 
اســلامی در تولید فولاد در منطقه ۶۵ 
درصد است، تصریح کرد: در طول ۸ ماهه 
سال جاری تولید فولاد در کشور نسبت 
به مدت مشابه ســال گذشته رشد ۱۸ 
درصدی داشــت این در حالی است که 
افزایش ظرفیت تولیدی فــولاد در افق 
۱۴۰۴ به ۵۵ میلیــون تن قطعاً تحقق 
می یابد. وی در ادامه بــا ذکر این که در 
اوایل پیروزی انقلاب اســلامی ظرفیت 
تولید سیمان در کشــور ۸ میلیون تن 
در ســال بود، گفت: با گذشت چهل از 
پیروزی انقلاب اسلامی ظرفیت تولید 
سیمان در کشور از ۸ میلیون تن به ۸۸ 
میلیون تن در ســال رسیده است که به 
عبارتی ظرفیت تولید سیمان ۱۱ برابر 

افزایش یافته است. 
معاون امور معادن وزیر صنعت، معدن و 
تجارت ابراز داشت: خوشبختانه امروز در 
تولید سیمان نه تنها واردکننده نیستیم 
بلکه توانسته ایم جایگاه صادرات عمده 
سیمان را در دنیا به نام جمهوری اسلامی 
ایران کسب کنیم. سرقینی از صادرات 
سالانه ۱۵ میلیون تن ســیمان تولید 
کشــور به اقصی نقاط دنیا خبر داد. وی 
در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه تولید 
صنایع معدنی کشــور در چه شرایطی 
اســت؟ گفت: در اوایل پیروزی انقلاب 
اسلامی »مس« در کشور تولید نمی شد 
اما زیرساخت ها و زیربناهای معدن مس 

سرچشمه آماده شده بود. 
معاون امور معــادن وزیر صنعت، معدن 
و تجارت همچنیــن از تولید ۲۴۰ هزار 
تن مس طی ســالجاری در کشور خبر 
داد و یادآور شــد: از مجموع تولید ۲۴۰ 
هزار تن مس در کشــور حدوداً نیمی از 
تولیدات نیاز کشور است و نیم دیگر آن 

را صادر می کنیم. 
ســرقینی با تأکید بر اینکــه در اوایل 
پیروزی انقــلاب اســلامی هیچ گونه 
تولیدی در زمینه »روی« نداشتیم ولی 
اکنون ۲۲۰ هزار تن روی در کشور تولید 
می شود؛ خاطرنشان کرد: خوشبختانه 
در تولید صنایع معدنی طی چهل سال 
گذشــته از پیروزی انقلاب اسلامی به 
دستاوردهای بزرگی دست یافته ایم که 
به هیچ عنوان قابل مقایسه با دوران پیش 

از انقلاب اسلامی نیست.

خودکفایی ایران
 در فولاد

industry

همزمان با ایام فرخندۀ میلاد حضرت زینب 
کبری )س(، مراسم سالروز افتتاح شرکت 
فولاد مبارکه با حضور مدیرعامل، معاونان 
و مدیران، جمعی از کارکنان فولاد مبارکه 
مدیرعامل باشگاه ، کادر فنی و اعضای 
در  سپاهان  مبارکۀ  فولاد  فوتبال  تیم 
محل برگزاری همایش های فولاد مبارکه 
برگزار شد. در این مراسم باشکوه، مهندس 

حمیدرضا عظیمیان طی سخنانی ضمن 
تبریک ایام میلاد اسوۀ صبر و استقامت 
حضرت زینب )س(، گفت: ما امروز علاوه 
بر این تولد، تولد دیگری نیز داریم؛ تولد 
ماه؛  این  و سوم  بیست  فولادمبارکه در 
که این را نیز باید گرامی داشت. وی ادامه 
داد: این شرکت، برگ زرینی در جمهوری 
اسلامی ایران است و باید درود بفرستیم بر 
تمام کسانی که در این خلقت عظیم حضور 
منطقه  در  همواره  که  خلقتی  داشتند؛ 

خاورمیانه نمونه بوده است.

پیشگام
در انجام وظایف

این سال ها  افزود: در  این مدیر فولادی 
تولید فولاد از ۲.۴ میلیون تن در سال  ۷۲ 
به ۷.۲ میلیون تن در سال ۹۷ رسیده است 
و بیش از ۱۰۶ میلیون تن تاکنون فولاد 
تولید و به بازارهای داخلی و خارجی عرضه 
کرده ایم. در حال حاضر نیز در شرایط خوب 

و آبرومندی در کشورمان بسر می بریم. 
مسئولیت های  در  همواره  فولادمبارکه 
خود پیشگام بوده و جایگاه برتری را در 
کشور به خود اختصاص داده است. وی 
امروزه شرایط ویژه ای  اینکه  به  با اشاره 
تحریم های  و  است  بر کشور حاکم  نیز 
ظالمانه آمریکایی ها باعث شده که کشور 
با مخاطراتی روبرو شود، اضافه کرد: ما در 
بخش صادرات و فروش با مشکلاتی مواجه 
شده ایم و در بخش مالی نیز در جابجایی 
پول هایمان با مشکل مواجه شدیم؛ علاوه 
بر این در بخش خرید نیز برای تامین 
کالای مصرفی و تجهیزات یدکی با موانعی 

روبرو شده ایم.

دستاوردها
در سال ۲۰۱۸

به  از دستیابی  مبارکه  فولاد  مدیرعامل 
رکورد کمترین میزان مصرف آب به میزان 
۲/۷ مترمکعب بر تن تولید تختال، رشد ۱۱ 
درصدی تولید فولاد خام، رشد ۱۰درصدی 
از طرح  برداری  بهره  تولید کلاف گرم، 
های توسعۀ مجتمع فولاد سبا و دستیابی 
بنیاد   EFQM جایزۀ  زرین  سطح  به 
مدیریت کیفیت اروپا در سال ۲۰۱۸به 
عنوان بخشی از دستاوردهای مهم فولاد 

مبارکه در سال جاری یاد کرد. 
وی در ادامه با اشاره به شرایط حاکم بر 
بازارهای داخلی و مشکلاتی که دشمن 
تلاش کرده است برای کشور ما به وجود 
دشمن  اینکه  کرد:  خاطرنشان  آورد، 
را  ما  کشور  اقتصاد  چرخ  دارد  تلاش 
متوقف کند موضوع جدیدی نیست؛ اما 

مدیریت و کارکنان فولاد مبارکه با درک 
صحیح از شرایط موجود و اهداف ترسیم 
شده، با کمک و همدلی بیشتر مصمم 
اند تا مشکلات را همانند قبل از پیش رو 
بردارند. به خاطر داشته باشیم که مشکلات 
کوچکترین خللی در ارادۀ پولادین کارکنان 
فولاد مبارکه ایجاد نخواهند کرد. وی از 
ناامیدی به عنوان تنها عنصری که میتواند 
انسان را از پا درآورد، یاد و تصریح کرد: با 
توکل بر خدا و با برنامه ریزی های حساب 
شده ای که با همت بلند مدیریت و کارکنان 
موضوعات  همۀ  برای  ایم،  دیده  تدارک 
و  مناسب هستیم  راهکارهای  دنبال  به 
اجازه نخواهیم داد که گام های استوارمان 

متزلزل شود.

بومی سازی
سرلوحه کار

بومیسازی تجهیزات  به  روزافزون  توجه 
بخش دیگری از سخنان مدیرعامل فولاد 
مبارکه بود. وی در این زمینه گفت: با قوت 
بیشتری نسبت به گذشته در این مسیر گام 
برخواهیم داشت؛ همچنان که در نمایشگاه 
بومیسازی تهران با همکاری شرکتهای 
سازندۀ داخلی و شرکتهای دانش بنیان به 

راهکارهای ارزشمندی دست یافتیم.
مهندس عظیمیان با تأکید بر اینکه فولاد 
مبارکه حرکت جمعی متوازن را در دستور 
کار خود قرار داده است، گفت: ما این شعار را 
در کاهش هزینه ها، بومیسازی تجهیزات 
و بهره وری و تعالی نیروی انسانی با قوت 

هرچه بیشتر عملیاتی خواهیم کرد.
مدیرعامل فولاد مبارکه با اشاره به آموزه ها 

و دستاوردهای هشت سال دفاع مقدس 
گفت: امروز دشمن، جنگ اقتصادی به راه 
انداخته است، اما ما در دوران دفاع مقدس 
یاد گرفتیم تا آخرین نفس و آخرین قطرۀ 
خون در راه سربلندی کشور ایستادگی و 
مبارزه کنیم. عظیمیان ، به شرایط اقتصاد 
بین الملی نیز اشاره کرد و ادامه داد: بنا به 
رکودی  اقتصادی،  کارشناسان  تحلیل 
از شرق دنیا و از کشور چین که فولادساز 
اصلی است، در سال ۲۰۱۹ بوجود خواهد 
آمد و این رکورد در کنار پایین آمدن بودجه 
عمرانی کشور که در بخش فروش در حوزه 
ساختمان، لوازم خانگی و خودرو مشاهده 
گردیده است، پیش روی ما قرار دارد.  اما 
ما اراده کرده ایم که با تکیه بر توان داخل 
و مجموعه یکدست و هماهنگ خود از این 

معبر نیز با قدرت عبور کنیم.
بخش دیگری از سخنان مهندس عظیمیان 
به عملکرد کارکنان اختصاص یافت. وی 
در این خصوص تصریح کرد: کار و تلاش 
برای سربلندی و عزت کشور وظیفۀ همۀ 
مدیران و کارکنان شرکت و قدردانی از 
این مجاهدت ها بر عهدۀ مدیریت ارشد 
این  از همۀ  سازمان است که صمیمانه 

تلاش ها  قدردانی می کنیم.

مسئولیتهای اجتماعی
راهبرد اصلی شرکت

به  مبـارکه  فولاد  شـرکت  توجه  از  وی 
مسئولیتهای اجتماعی به عنـــوان یکی 
دیگر از راهبردهای اصلی شرکت یاد کرد و 
با تأکید بر اینکه فولاد مبارکه همانند قبل به 
مسئولیتهای اجتماعی خویش پایبند است، 
اظهار داشت: در چارچوب مقررات شرکت، 
در این راه نیز همچنان در خدمت مردم 
شریف کشور خواهیم بود و تلاش خواهیم 
کرد در این خصوص به گونه ای عمل کنیم 
که در مسیر توسعۀ متوازن و با ارائۀ خدمات 
هرچه بیشتر به جامعه، ازجمله حمایت از 
باشگاه فولاد مبارکه سپاهان و ورزش، شور 
و نشاط و امید بیشتری برای هموطنان به 
ارمغان آوریم. وی گفت: اراده و شعار همه 
ما این است که حرکت جمعی و متوازن 
داشته باشیم و باید برای کاهش هزینه ها 
نیز فکری بکنیم. شرایط جنگی که آمریکا 
برای کشور ما ایجاد کرده را درک کنیم و با 
همان شرایط به سمت مقابله با این شرایط 
و  دوستی  همدلی،  رفاقت،  زیرا  برویم؛ 
یکرنگی نمک این آش است و می تواند کارها 
را سرعت بدهد و البته سنت خداوند این 
است که اگر ما یکدست با یکدیگر باشیم؛ 
می توانیم مسائل و مشکلات را رفع کنیم. 
مدیرعامل فولاد مبارکه در بخش پایانی 
سخنان گفت: انشاءالله با همت و همدلی 
مدیریت و کارکنان شرکت و با حمایت همۀ 
مسئولان، از این پس نیز بر مشکلات غلبه 

خواهیم کرد.

بــا آنکــه تحریــم، شــرایط را بــرای فولادمبارکــه ســخت تر کــرده اســت و مشــکلات زیــادی را پدیــد 
گزارش

گروه صنعت

ــا فــولاد همچنــان بدرخشــد. حمیدرضــا عظیمیــان، در بیســت و  آورده؛ امــا مــا تــلاش می کنیــم ت
ششــمین ســالگرد تاســیس فولادمبارکــه، از تــلاش همــۀ مدیــران و کارکنــان فــولاد مبارکــه از دوران ســاخت تاکنون 
قدردانــی کــرد و گفــت: نتیجــۀ تــلاش همــۀ ایــن بزرگمــردان ایــن اســت کــه تولیــد در فــولاد مبارکــه از ۲/۷ میلیون 
تــن در ســال ۱۳۷۲ بــه ۷/۲ میلیــون تــن در ســال ۱۳۹۷ افزایــش یافتــه و تاکنــون ۱۰6 میلیــون تــن محصــولات ایــن 

شرکت به بازارهای داخلی و جهانی ارسال شده است.

فولادمبارکه همچنان می درخشد

مدیر آهن سازی فولاد مبارکه اصفهان در همایش دو سالانه بومی سازی کاتالیست و 
فرآیند احیا مستقیم، گفت: تولید فولاد خام در گروه فولاد مبارکه همواره علیرغم تحریم 
ها رو به رشد بوده و سالانه ۱۰ درصد رشد داشته و در ۹ ماهه به تولید ۹.۵ میلیون تن 
رسیده است. مهندس عبدی، اضافه کرد: فولاد مبارکه در ۵ سال اخیر بالغ بر ۷۳۰۰ 
میلیارد تومان سرمایه گذاری کرده است و برنامه این گروه برای سال جاری تولید حدود 

۱۱ میلیون تن فولاد خام است.

فولاد هرمزگان درسومین جشنواره ملی نوآوری محصول برتر ایرانی، از بین ۶۱۵ 
محصول، موفق به دریافت لوح و تندیس محصول برتر شد. به گزارش پایگاه خبری 
اقتصادبازار، این شرکت، با ساخت گریدCK ۵۰ که فولاد پرکربن حرارتی پذیر است 
و به دلیل مقاومت در برابر سایش در ساخت ابزارها و قطعات در صنایع مختلف از قبیل 
قطعات اتومبیل و موتور، قطعاتی مانند بوش و میلنگ، شافت ها و غلتک های صنعتی 

کاربرد دارد، موفق به کسب این عنوان شد. 

فولاد هرمزگان خالق محصول برتر کشور از رشد صنعت فولاد حمایت شود 
در جشنوارۀ ملی نوآوری محصول برتر ایرانی اتفاق افتاد؛

افتخارآفرینی فولاد مبارکه

  نوسان: شرکت فولاد مبارکه در سومین جشنوارۀ ملی نوآوری محصول 
برتر ایرانی با کسب دو لوح زرین در بخش سیستــــم کنتـــــرل 
فراینـــد دیسک های گندله سازی و نوآوری محصول گالوانیزه افتخار آفرید.

به گزارش خبرنگار فولاد، در این جشنواره که با هدف معرفی شرکت های نوآور در 
روز ۲۷ دیماه در دانشگاه صنعتی شریف برگزار شد، مدیر برنامه ریزی و تحقیقات 
بازاریابی شرکت فولاد مبارکه پس از کسب لوح زرین نوآوری محصول برتر ایرانی 
»کلاف گالوانیزه« گفت: استحکام بالا و مقاومت در برابر خوردگی های اتمسفری 

ویژگی محصول جدید فولاد مبارکه است.
غلامرضا طاهری گفت: با تولید این محصول در داخل کشور، از خروج بیش از 
۸۰ میلیون دلار ارز از کشور در طول سال جلوگیری می شود.وی خاطرنشان 
کرد: محصول جدید شرکت فولاد مبارکه جزو محصولات پوشش دار گالوانیزه 
با مشخصۀ S350GD است که دو ویژگی استحکام بالا و مقاومت در برابر 
خوردگیهای اتمسفری ازجمله خصوصیات متمایزکنندۀ این محصول است. وی با 
اشاره به اینکه این محصول در گذشته از خارج از کشور وارد میشده است ادامه داد: 
در فرایند طراحی فولاد، غالبا محصولات تجاری مدنظر قرار میگیرد. درخصوص این 
کالا تلاش فولاد مبارکه بر آن بود که این دو ویژگی در تولید این محصول لحاظ شود 

تا اینکه خوشبختانه توانستیم این محصول را به بازار عرضه کنیم.
مدیر برنامه ریزی و تحقیقات بازاریابی شرکت فولاد مبارکه اذعان کرد: نکتۀ کلیدی 
تولید این محصول این بود که در فرایند تولید آن از کل زنجیرۀ بازار استفاده شود؛ به 
گونه ای که بخش هایی از این محصول همچون کلاف خام در فولاد مبارکه تأمین 
شد و در شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری که در حوزۀ تخصصی صنعت 
خودرو فعالیت می کند، ادامۀ این سیکل فناورانه پیگیری و عملیاتی شد و در نهایت 
این محصول به صنایع خودروسازی کشور معرفی گردید. وی با اشاره به اینکه این 
محصول در صنایع  خودروسازی و در سازههای مرتبط با ماشین های سنگین 
اتوبوس و کامیون استفاده می شود خاطرنشان کرد: طبق برآوردهای صورت گرفته، 
سالانه ۱۵۰ هزار تن از این محصول وارد کشور میشد که هم اکنون امکان تولید 
همین میزان در کشور به وجود آمده است؛ این در حالی است که رویکرد فولاد 

مبارکه تولید این محصول برای مصرف داخل کشور است.
طاهری از جلوگیری از خروج ۸۰ میلیون دلار ارز از کشور ناشی از تولید و بومیسازی 
فولاد گالوانیزه پوششدار و تولید محصولات خاص فولادی پوششدار به صورت 
رنگی در آیندۀ نزدیک در فولاد مبارکه خبر داد و تصریح کرد: به لحاظ کیفی فولاد 
پوششدار گالوانیزه قابلرقابت با انواع مشابه وارداتی است؛ به گونه ای که به خوبی 

میتوان آن را به بازارهای جهانی نیز صادر کرد.
 ارادۀ فولاد مبارکه ساخت کارخانه های جدید فولاد با دانش فنی داخلی است. مدیر 
تحقیق و توسعۀ شرکت فولاد مبارکه نیز در این جشنواره پس از کسب لوح زرین 
سیستم کنترل فرایند دیسک های گندله سازی گفت: اراده و چشم انداز فولاد 
مبارکه توسعۀ تکنولوژی صنعت فولاد و ساخت کارخانه های جدید فولادسازی با 

بهره گیری از دانش فنی داخلی است.
شهرام عباسی با اشاره به اینکه بخش تحقیق و توسعه شرکت فولاد مبارکه از ابتدای 
تأسیس تاکنون بر روی تحقیق و نوآوری کار کرده و در داخل و خارج از سازمان، 
ساختارهای حمایتی برای انجام پروژه های تحقیقاتی ایجاد نموده است گفت: در 
چند سال گذشته، بازنگری هایی در بخش تحقیق و توسعه صورت گرفته و طی 
آن سعی شده است اکوسیستم نوآوری فولاد مبارکه ایجاد شود. در این راستا 
ساختارهایی مثل پژوهشکدۀ فولاد با مشارکت دانشگاه صنعتی اصفهان، شرکت 
فولاد مبارکه و شرکت فولاد هرمزگان ایجاد گردید. همچنین نسبت به انعقاد 
تفاهمنامه با معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری اقدام شد که هدف آن کمک 
حاکمیت به ایجاد اکوسیستم نوآوری فولاد مبارکه بود و در هر دو مورد توفیقات 
خوبی به دست آمده است.وی موفقیت فولاد مبارکه در ارزیابی ها و دریافت جوایز 
مختلف را ازجمله دستاوردهای این شرکت برشمرد و گفت: دریافت جایزۀ مدیریت 
فناوری و نوآوری و جایزۀ محصول برتر نوآورانۀ ایرانی ازجمله این موفقیت ها بوده و 
تقدیر از دو محصول برتر فولاد مبارکه به عنوان محصولات نوآورانه برتر کشوری در 

جشنوارۀ ملی نوآوری محصول برتر ایرانی از دیگر افتخارات این شرکت است.
مدیر تحقیق و توسعۀ شرکت فولاد مبارکه گفت: فولاد مبارکه علاوه بر اینکه در 
مسیر نوآوری و توسعۀ محصولات خود حرکت می کند، با چشم انداز جدیدی که 
برای خود تعریف کرده، گام های بلندی برمی دارد تا بتواند تکنولوژی صنعت فولاد 
را توسعه دهد و دانش فنی ساخت کارخانه های جدید فولادسازی را در اختیار گیرد.
عباسی ضمن توصیف خصوصیات این محصول گفت: این محصول یک تولید بی نظیر 
نوآورانه است که علاوه بر افزایش تولید در واحد گندله سازی، هزینه های ناشی از تولید 
محصول نامرتبط را کاهش میدهد و باعث افزایش بهره وری نیروی انسانی می شود.

در بیست و ششمین سالگرد تاسیس فولادمبارکه مطرح شد:

با توکل بــر خدا و با برنامه ریزی های حســاب 
شــده ای که با همت بلند مدیریــت و کارکنان 
تدارک دیده ایم، برای همۀ موضوعات به دنبال 

راهکارهای مناسب هستیم 

عظیمیان: پیچ خطرناک کنونی را با قدرت می گذرانیم

اراده و شــعار همه ما این است که حرکت جمعی و 
متوازن داشته باشیم و باید برای کاهش هزینه ها نیز 

فکری بکنیم

ترابی جایگزین ناظمی شد

  نوسان: محمد ناظمی هرندی، مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه اصفهان، از 
این سمت خداحافظی کرد و به جای ایشان، ایرج ترابی، رئیس توسعه و تکامل

 منطقه ای روابط عمومی این مجتمع، عهده دار روابط عمومی فولاد مبارکه شد.
به گزارش نوسان، محمد ناظمی هرندی ، همواره از چهره های موثر و خوشنام 
روابط عمومی های کشور بود که با حضور خود استانداردهای روابط عمومی را 
در حوزه های مختلف درون سازمانی و برون سازمانی ارتقاء بخشید و با ایفای 
نقش سازنده در حوزه مسئولیت های اجتماعی، بارها مورد تقدیر اهالی فرهنگ و 
رسانه قرار گرفت و باعث تغییرات قابل توجهی در روابط عمومی فولاد مبارکه شد.

گروه رسانه ای نوسان، ضمن آرزوی توفیق برای ناظمی هرندی، برای مهندس 
ایرج ترابی نیز  آرزوی موفقیت در این جایگاه خطیر دارد.



سال چهارم/ شماره ۶۷ / ۲  بهمن ۱۳۹۷/   ۱۶  جمادی الاول ۱۴۴۰
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رونوشت آگهی حصروراثت

سید مجتبی میریان، داراي شناسنامه شــماره ۱۲۸۲۲ به شرح دادخواست به کلاسه 
۳۲۲۹/۹۷ح ۵۴ از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان سیدحسن میریان بشناســنامه ۱۸۴۸ درتاریخ ۹۷/۹/۲۳ اقامتگاه دائمي 
خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۳ پسر و ۲دختر  

به اسامي: 
۱- سید حسین میریان به ش ش ۳۰۱۶ نسبت با متوفی فرزند.

۲- سید مجتبی میریان به ش ش ۱۲۸۲۲ نسبت با متوفی فرزند.
۳- سید مهدی میریان به ش ش ۱۷۴ نسبت با متوفی فرزند.

۴- فخری السادات میریان به ش ش ۳۶۸ نسبت با متوفی فرزند.
۵- بدری السادات میریان به ش ش ۴۹۹ نسبت با متوفی فرزند.ولاغیر.

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۵۳۲۲۳

رونوشت آگهی حصروراثت

مهین صالحی مسجدسلیمان، داراي شناسنامه شــماره ۵۷۴ به شرح دادخواست به 
کلاسه ۳۴۷۷/۹۷ح ۱۰  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شــادروان بزرگمهر حجاریان رضازاده بشناســنامه ۶۴۵ درتاریخ ۹۷/۱۰/۲۲ 
اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۲ 

پسر ، ۱ دختر  ،۱ همسر  و مادر به اسامي: 
۱- نادرحجاریان رضازاده  به ش ش ۱۲۷۰۷۱۴۹۸۸نسبت با متوفی فرزند.

۲- نریمان حجاریان رضازاده  به ش ش ۱۲۷۱۴۳۶۱۸۳نسبت با متوفی فرزند.
۳- نیلوفرحجاریان رضازاده  به ش ش ۱۲۷۱۰۵۴۵۴۱نسبت با متوفی فرزند.

۴- مهین صالحی مسجد سلیمان به ش ش ۵۷۴ نسبت با متوفی همسر
۵- بی بی ناز کاتبی به ش ش ۱۸۴۰۲ نسبت با متوفی مادر ولاغیر.

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱۰ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۵۳۹۹۹

رونوشت آگهی حصروراثت

اکبر جعفری رارائی داراي شناســنامه شــماره ۱۲۰ به شــرح دادخواست به کلاسه
 ۳۱۷۷/۹۷ ح ۱۰  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان عباس جعفری رارائی بشناسنامه ۱۱۰۰۲۴۲۷۶۷ درتاریخ ۹۷/۹/۲۱ 
اقامتگاه دائمي خود بــدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت

 به پدر و مادر  به اسامی :
۱-  زهرا جعفری رارائی   به ش ش ۳۸۰  نسبت با متوفی مادر.

۲- اکبر جعفری رارائی به ش ش ۱۲۰ نسبت با متوفی پدر .
 ولاغیر. 

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد  و یا وصیتنامه از متوفي نزد اوباشد از تاریخ نشرنخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱۰ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۶۷۶۵

رونوشت آگهی حصروراثت

محمد گرجی مرغملکی داراي شناسنامه شماره ۱۶ به شــرح دادخواست به کلاسه 
۳۱۷۶/۹۷ ح ۱۰  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان تاج خاتون گرجی مرغملکی بشناسنامه ۸۲۴ درتاریخ ۹۶/۱۰/۹ اقامتگاه 
دائمــي خود بــدرود زندگي گفته ورثــه حین الفــوت آن مرحوم منحصراســت به 

 ۲ پسر و  ۲ دختر به اسامي: 
۱-    محمدگرجی مرغملکی به ش ش ۱۶ نسبت با متوفی فرزند.

۲-     حسین گرجی مرغملکی  به ش ش ۵۱ نسبت با متوفی فرزند.
۳-   زیبا گرجی مرغملکی به ش ش ۲۳ نسبت با متوفی فرزند .

۴- فردوس گرجی مرغملکی   به ش ش ۱۰ نسبت با متوفی فرزند.
 ولاغیر.

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱۰ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۶۷۷۴

رونوشت آگهی حصروراثت

مژده علامه زاده ) ذینفع( داراي شناسنامه شماره ۴۸۳  با وکالت عادله محمدی به شرح 
دادخواست به کلاسه ۳۱۲۸/۹۷ ح ۵۴  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده 
و چنین توضیح داده که شادروان فاطمه شکوه بشناسنامه ۳۷ درتاریخ ۹۷/۴/۲۴ اقامتگاه 
دائمــي خود بــدرود زندگي گفته ورثــه حین الفــوت آن مرحوم منحصراســت به 

 ۳ پسر،  ۱ دختر به اسامي: 
۱-    محمدرضا کوهی کوهانی  به ش ش ۹۶ نسبت با متوفی فرزند.

۲-   محمدتقی کوهی کوهانی  به ش ش ۲۰۲۲ نسبت با متوفی فرزند.
۳-     محمدعلی کوهی کوهانی  به ش ش ۱۲۶۲ نسبت با متوفی فرزند .

۴-    پروانه کوهی کوهانی  به ش ش ۶۰۸ نسبت با متوفی فرزند.
ولاغیر.

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۶۷۸۱

رونوشت آگهی حصروراثت

علیرضا ســعیدبخش داراي شناسنامه شــماره ۹۲۷ به شرح دادخواســت به کلاسه 
۳۱۳۷/۹۷ح۵۴  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نمــوده و چنین توضیح 
داده که شــادروان مهدی ســعیدبخش بشناســنامه ۲۴۲ درتاریخ ۹۷/۱/۲ اقامتگاه 
دائمي خود بــدرود زندگــي گفته ورثه حیــن الفــوت آن مرحوم منحصراســت به

 ۶ پسر   و همسر به اسامي: 
۱-  مجید ســعیدبخش به ش ش ۵۶۱ نســبت با متوفی فرزند.۲- حمید ســعیدبخش 
به ش ش ۱۰۲۵ نسبت با متوفی فرزند.۳-   منصور ســعیدبخش  به ش ش ۱۹۳ نسبت با 
متوفی فرزند.۴-   مســعود ســعیدبخش بــه ش ش ۴۲۲۴۴ نســبت با متوفــی فرزند.
۵-   علیرضا سعیدبخش به ش ش ۹۲۷ نسبت با متوفی فرزند.۶-  محمرضا سعیدبخش به 
ش ش ۱۲۹۴۷ نسبت با متوفی فرزند. ۷-    رضوان روح الامین به ش ش ۷۶۱ نسبت با متوفی 

همسر ولاغیر.
اینــک بــا انجــام تشــریفات مقدماتــي درخواســت مزبــور را در یک نوبــت آگهي

 مي نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 
آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۶۹۷۳

رونوشت آگهی حصروراثت

زهرا شفیعی باغسرخی، داراي شناسنامه شماره ۱۰۴۲ به شرح دادخواست به کلاسه 
۳۲۶۸/۹۷ح ۱۰  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان علی رجایی بشناسنامه ۲۰۶ درتاریخ ۹۷/۱۰/۱ اقامتگاه دائمي خود بدرود 
زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۳ دختر  ،۱ همسر  و مادر به 

اسامي: 
۱- پریسا رجایی  به ش ش ۱۲۷۰۴۷۸۸۶۹نسبت با متوفی فرزند.
۲- پانیذ رجایی  به ش ش ۱۲۷۴۹۲۳۱۶۶نسبت با متوفی فرزند.

۳- شهزاد رجایی  به ش ش ۱۲۷۳۸۰۵۷۶۱نسبت با متوفی فرزند.
۴- زهرا شفیعی باغسرخی به ش ش ۱۰۴۲ نسبت با متوفی همسر

۵- افسر رضایی به ش ش ۳ نسبت با متوفی مادر ولاغیر.
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱۰ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۵۳۷۷۱

رونوشت آگهی حصروراثت

زهرا ســعادتیون داراي شناســنامه شــماره ۹۷۰ به شــرح دادخواســت به کلاسه
 ۳۱۷۱/۹۷ ح ۱۰  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان  عذرا میرخلف زاده  بشناسنامه ۳۶۲۰۴ درتاریخ ۹۷/۵/۱۳ اقامتگاه دائمي 

خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۲ دختر به اسامی  :

۱-  زهرا سعادتیون    به ش ش ۹۷۰  نسبت با متوفی فرزند.
۲- خدیجه سعادتیون   به ش ش ۲۲۹۲  نسبت با متوفی فرزند.

 ولاغیر. 
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد  و یا وصیتنامه از متوفي نزد اوباشد از تاریخ نشرنخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱۰ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۶۷۸۶

رونوشت آگهی حصروراثت

احســان امجد کیوان  داراي شناسنامه شــماره ۹۸۴ به شــرح دادخواست به کلاسه 
۳۱۳۴/۹۷ ح ۵۴  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان  مهدی امجد کیوان بشناســنامه ۱۶۹۵۱ درتاریخ ۹۷/۱۰/۸ اقامتگاه 
دائمــي خود بــدرود زندگي گفته ورثــه حین الفــوت آن مرحوم منحصراســت به 

 ۲ پسر و  ۱ همسر و مادر به اسامي: 
۱-     احسان امجد کیوان  به ش ش ۹۸۴ نسبت با متوفی فرزند.

۲-   پیمان امجد کیوان   به ش ش ۲۳۹۱۶ نسبت با متوفی فرزند.
۳-    اعظم طالبی  به ش ش ۴۴۵ نسبت با متوفی همسر .

۴-  صدیقه مرتضوی بک   به ش ش ۴۷۵۰۸ نسبت با متوفی مادر.
 ولاغیر.

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۶۷۶۸

رونوشت آگهی حصروراثت

جعفــر امانی داراي شناســنامه شــماره ۵۸۱۵۵ به شــرح دادخواســت به کلاســه 
۳۱۴۴/۹۷ح۵۴  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نمــوده و چنین توضیح 
داده که شــادروان محمدعلی امانــی تهرانی بشناســنامه ۳۹۳ درتاریــخ ۹۷/۸/۲۴ 
اقامتگاه دائمي خود بــدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به

 ۵ پسر ، ۱ دختر  و ۱ همسر به اسامي: 
۱- غلامرضــا امانی تهرانــی به ش ش ۱۲ نســبت بــا متوفــی فرزند.۲-عبدالرضا امانی 
تهرانی بــه ش ش ۱۲ نســبت با متوفــی فرزند.۳-  حســین امامی  به ش ش ۱ نســبت 
با متوفی فرزنــد.۴-  حمیــد امانی تهرانی بــه ش ش ۱۲۹۵ نســبت با متوفــی فرزند.

۵-  جعفر امانی بــه ش ش ۵۸۱۵۵ نســبت با متوفی فرزنــد.۶-  فریبا  امانــی تهرانی به 
ش ش ۱۴۷۶ نسبت با متوفی فرزند. ۷-   جهان سلطان جعفری جاجائی  به ش ش ۲۴ نسبت 

با متوفی همسر ولاغیر.
اینــک بــا انجــام تشــریفات مقدماتــي درخواســت مزبــور را در یک نوبــت آگهي

 مي نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 
آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۷۵۰۳

رونوشت آگهی حصروراثت

ماه سلطان کاظمی راشنانی  داراي شناســنامه شماره ۵ به شرح دادخواست 
به کلاسه ۳۱۷۴/۹۷ ح ۱۰  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده 
و چنین توضیح داده که شــادروان محســن ابراهیمی راشنانی بشناسنامه 
۱۲۷۰۹۰۷۵۳۰ درتاریخ ۹۴/۷/۱۳ اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته 

ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به  مادر   به اسم :
۱-     ماه سلطان کاظمی راشنانی   به ش ش ۵  نسبت با متوفی مادر 

ولاغیر. 
اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي 
مي نماید تا هرکســي اعتراضي دارد  و یا وصیتنامه از متوفي نزد اوباشــد از 
تاریخ نشرنخســتین آگهي ظرف یک ماه به شــورا تقدیم دارد و الا گواهي

 صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۱۰ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۷۰۸۸

رونوشت آگهی حصروراثت

حمیــد مزروعی داراي شناســنامه شــماره ۱۳۴۴ به شــرح دادخواســت به کلاســه 
۳۱۳۵/۹۷ح۵۴  از این شورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان  عصمت رحیمی بشناسنامه ۳۴ درتاریخ ۹۷/۱۰/۱ اقامتگاه دائمي خود بدرود 
زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به ۵ پسر ، ۲ دختر  و همسر به اسامي: 
۱- امیــر مزروعــی به ش ش ۳ نســبت بــا متوفــی فرزنــد.۲- حمیــد مزروعی  ش 
ش ۱۳۴۴ نســبت با متوفی فرزنــد.۳-  مهــدی مزروعی بــه ش ش ۳۶۳ نســبت با 
متوفــی فرزند.۴-  جــواد مزروعــی به ش ش ۱۵۴۶۱ نســبت بــا متوفــی فرزند.۵- 
عباس مزروعــی بــه ش ش ۱۲۷۰۸۸۶۴۴۴ نســبت بــا متوفــی فرزنــد.۶-   عفت 
مزروعــی بــه ش ش ۶۷ نســبت بــا متوفــی فرزنــد. ۷-  زینــت مزروعــی  بــه 
ش ش ۱۲۷۰۱۰۹۶۶۹ نسبت با متوفی فرزند.۸-  حسین مزروعی به ش ش ۳۱ نسبت با 

متوفی همسر ولاغیر.
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا هرکسي 
اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف یک ماه به 

شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۷۶۰۳

رونوشت آگهی حصروراثت

حسن عباسیان ســودانی داراي شناسنامه شــماره ۳ به شــرح دادخواست به کلاسه 
۳۱۳۳/۹۷ح ۵۴  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان سکینه عباسیان بشناســنامه ۴۷ درتاریخ ۹۷/۶/۱۰ اقامتگاه دائمي خود 
بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت  به۲ بــرادر ، ۲ خواهر و 

همسر  به اسامي: 
۱-  صفرعلی عباسیان   به ش ش ۱۵ نسبت با متوفی برادر .

۲-    حسن عباسیان سودانی  به ش ش ۳ نسبت با متوفی برادر.
۳-    جمیله مانیان   به ش ش ۳۷ نسبت با متوفی خواهر.
۴-  فاطمه عباسیان   به ش ش ۴ نسبت با متوفی خواهر.

۵-      عباس شیروی خوزانی به ش ش ۸۶۰۵ نسبت با متوفی همسر  ولاغیر.
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا هرکسي 
اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف یک ماه به 

شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۵۹۷۶

رونوشت آگهی حصروراثت

معصومه چنکوک داراي شناســنامه شــماره ۶۴۰۴۸ با وکالت مریم اسمعیلی به شرح 
دادخواست به کلاسه ۳۱۱۸/۹۷ح۵۴  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و 
چنین توضیح داده که شادروان رضا چنکوک بشناسنامه ۷۷۴ درتاریخ ۹۷/۵/۲ اقامتگاه 
دائمي خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۳ پسر ، ۴ دختر  و  

۱ همسر به اسامي: 
۱- علی چنکوک به ش ش ۶۴۰۴۲ نســبت با متوفی فرزند.۲-  حســن چنکوک ش ش 
۶۴۰۴۳ نسبت با متوفی فرزند.۳-   حســین چنکوک به ش ش ۶۴۰۴۴ نسبت با متوفی 
فرزند.۴- طاهره چنکوک به ش ش ۲۶ نســبت با متوفی فرزند.۵- معصومه چنکوک به 
ش ش ۶۴۰۴۸ نســبت با متوفی فرزند.۶-  مریم چنکوک به ش ش ۶۴ نسبت با متوفی 

فرزند. ۷- طیبه چنکوک به ش ش ۹۰۳ نسبت با متوفی فرزند.۸-   بتول خانم علافچیان به
 ش ش ۵۳۵ نسبت با متوفی همسر ولاغیر.

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا هرکسي 
اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف یک ماه به 

شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۷۵۵۶

رونوشت آگهی حصروراثت

محمود درویشــی، داراي شناســنامه شــماره ۴۳۳ به شرح دادخواســت به کلاسه 
۳۲۷۶/۹۷ح ۱۰  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان ام البنین محمدی بشناســنامه ۱۰ درتاریخ ۹۷/۸/۹ اقامتگاه دائمي خود 
بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به ۱ پسر و ۱ دختر  به 

اسامي: 
۱- محمود درویشی، به ش ش ۴۳۳ نسبت با متوفی فرزند.
۲- نسرین درویشی، به ش ش ۴۳۴ نسبت با متوفی فرزند.

ولاغیر.
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱۰ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۵۳۷۷۹

رونوشت آگهی حصروراثت
منصوره قدمی داراي شناســنامه شــماره ۲۰۱۶ به شــرح دادخواســت به کلاسه 
۳۱۸۰/۹۷ ح ۱۰  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شــادروان غلامعلــی قدمی بشناســنامه ۹۴۵ درتاریــخ ۹۷/۹/۲۵ اقامتگاه 
دائمــي خود بــدرود زندگي گفته ورثــه حین الفــوت آن مرحوم منحصراســت به

 ۲ پسر، ۳ دختر و ۱ همسر به  اسامی: 
۱-  مصطفی قدمی  به ش ش ۲۵۲ نسبت با متوفی فرزند.

 ۲-  علیرضا قدمی  به ش ش ۱۳۱۲ نسبت با متوفی فرزند. 
۳-   صدیقه قدمی به ش ش ۱۳۸۹ نسبت با متوفی فرزند.

۴-    منصوره قدمی به ش ش ۲۰۱۶ نسبت با متوفی فرزند.
۵- مریم قدمی به ش ش ۴۸۱۳ نسبت با متوفی فرزند. 

۶- عفت ابراهیم زاده اصفهانی    به ش ش ۷۱۲ نسبت با متوفی همسر  ولاغیر.
 اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد  و یا وصیتنامه از متوفي نزد اوباشد از تاریخ نشرنخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۱۰ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۶۹۷۹

Trading

رونوشت آگهی حصروراثت

ساحل مرادی خانی آبادی داراي شناسنامه شــماره ۷۵۹ به شرح دادخواست به کلاسه 
۳۱۴۶/۹۷ح ۵۴  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان عبدالحســین مرادی خانی آباد  بشناســنامه ۱۸۸ درتاریخ ۹۷/۹/۷ 
اقامتگاه دائمي خود بــدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به

 ۱ پسر ، ۳ دختر   و۱ همسر  به اسامي: 
۱-   شورش مرادی  به ش ش ۱۷۱۱ نسبت با متوفی فرزند.

۲-  ساحل مرادی خانی آبادی   به ش ش ۷۵۹ نسبت با متوفی فرزند.
۳-     صغری مرادی خانی آباد به ش ش ۳۶۸۵ نسبت با متوفی فرزند.

۴- شکوه مرادی خانی آباد  به ش ش ۳۸۷۱ نسبت با متوفی فرزند.
۵-   عصمت گرگه   به ش ش ۲۸ نسبت با متوفی همسر.

ولاغیر.
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا هرکسي 
اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف یک ماه به 

شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۷۶۱۶

رونوشت آگهی حصروراثت

حسین صفر علیزاده لفدانی داراي شناسنامه شماره ۱۷۷ به شرح دادخواست به کلاسه
 ۳۱۸۵/۹۷ح ۱۰  از ایــن شــورا درخواســت گواهــي حصروراثــت نمــوده و چنین 
توضیح داده کــه شــادروان کریم صفرعلــی زاده لفدانــی بشناســنامه ۴۰ درتاریخ
 ۸۸/۶/۱۸ اقامتــگاه دائمي خود بــدرود زندگي گفتــه ورثه حین الفــوت آن مرحوم 

منحصراست به ۳ پسر   به اسامي: 

۱-   علیرضا صفرعلی زاده   به ش ش ۱ نسبت با متوفی فرزند.
۲-      علی صفر علی زاده به ش ش ۳ نسبت با متوفی فرزند.

۳-    حسین صفر علی زاده  به ش ش ۱۷۷ نسبت با متوفی فرزند.
ولاغیر.

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا هرکسي 
اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف یک ماه به 

شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱۰ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۷۶۱۹

رونوشت آگهی حصروراثت

علــی مطمئــن داراي شناســنامه شــماره ۱۶۵ به شــرح دادخواســت به کلاســه
 ۳۱۴۹/۹۷ح ۵۴  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان  فاطمه جلوانی بشناسنامه ۲۰۲ درتاریخ ۹۷/۹/۹ اقامتگاه دائمي خود بدرود 

زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۱ پسر و ۳  دختر به اسامي: 

۱-   علی مطمئن به ش ش ۱۶۵ نسبت با متوفی فرزند.
۲-  روح انگیز مطمئن به ش ش ۶۳۷ نسبت با متوفی فرزند.

۳-   رضوان مطمئن اصفهانی به ش ش ۹۴ نسبت با متوفی فرزند.
۴-  بدری مطمئن به ش ش ۵۱۸۷۲ نسبت با متوفی فرزند.

ولاغیر.
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا هرکسي 
اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف یک ماه به 

شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۷۶۸۴

رونوشت آگهی حصروراثت

مریم طورسیان درختکی داراي شناسنامه شماره ۱۳۹۷ به شرح دادخواست به کلاسه
 ۳۱۲۳/۹۷ح ۵۴  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شــادروان اریکناز زادوریــان میلاگردی بشناســنامه ۵۰۷ درتاریخ ۹۴/۲/۲۱

 اقامتــگاه دائمي خود بدرود زندگــي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت 
به۳ پسر و ۲  دختر به اسامي: 

۱-  آوانس طورسیان درختکی به ش ش ۵۶۰ نسبت با متوفی فرزند.
۲-  نوریک طورسیان درخکی به ش ش ۷۸ نسبت با متوفی فرزند.

۳-    زوریک طورسیان درخشکی به ش ش ۱۳۶ نسبت با متوفی فرزند.
۴- گادارینا طورسیان درختکی به ش ش ۵۶۰ نسبت با متوفی فرزند.

 ۵- مریم طورسیان درختکی  به ش ش ۱۳۹۷ نسبت با متوفی فرزند ولاغیر.
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا هرکسي 
اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف یک ماه به 

شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۷۶۲۸

رونوشت آگهی حصروراثت

سیده طلعت رشتیان  داراي شناسنامه شماره ۱۸۴۴۷ به شرح دادخواست به کلاسه 
۳۱۱۲/۹۷ ح ۵۴  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شــادروان   ســید مرتضی رشــتیان بشناســنامه ۵۷۷۳ درتاریخ ۹۷/۶/۱۸

 اقامتگاه دائمي خود بــدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت 
به ۱ پسر  و  ۲ دختر  به اسامی: 

۱-   سید محمدرضا رشتیان     به ش ش ۷۳۵ نسبت با متوفی فرزند.
 ۲- سیده بتول رشتیان    به ش ش ۱۸۲۰۹ نسبت با متوفی فرزند. 
۳-   سیده طلعت رشتیان   به ش ش ۵۳۹۷ نسبت با متوفی فرزند.

ولاغیر.

 اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد  و یا وصیتنامه از متوفي نزد اوباشد از تاریخ نشرنخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۷۵۱۸

رونوشت آگهی حصروراثت

اعظم زارعین  داراي شناســنامه شــماره ۳۹۲ به شــرح دادخواســت به کلاســه 
۳۱۸۳/۹۷ ح ۱۰  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شــادروان حســین زارعیــن بشناســنامه ۸ درتاریــخ ۹۷/۱۰/۱۸ اقامتگاه 
دائمي خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به  ۳ دختر  و  ۱ 

همسربه   اسامی: 
۱-   نجمه خاتون  زارعین    به ش ش ۱۲۷۰۸۶۶۹۹۰ نسبت با متوفی فرزند.

 ۲-   ندا  زارعین  به ش ش ۱۲۷۱۳۸۳۷۹۹ نسبت با متوفی فرزند. 
۳-    مریم زارعین    به ش ش ۱۲۷۳۰۲۰۰۳۰ نسبت با متوفی فرزند.

۴-     اعظم زارعین   به ش ش ۳۹۲ نسبت با متوفی همسر.
ولاغیر.

 اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد  و یا وصیتنامه از متوفي نزد اوباشد از تاریخ نشرنخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱۰ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۷۵۲۵

رونوشت آگهی حصروراثت

فیروزه  شــفیع زادگان اصفهان داراي شناسنامه شــماره ۷۵۲۵ به شرح دادخواست به 
کلاســه ۳۱۴۷/۹۷ح ۵۴  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شادروان  تقی  شفیع زادگان اصفهان  بشناسنامه ۲۲۶ درتاریخ ۹۷/۷/۲ 
اقامتگاه دائمي خود بــدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به

 ۱ پسر ، ۴ دختر   و۱ همسر  به اسامي: 
۱-   احمد   شفیع زادگان اصفهان   به ش ش ۳۷۰۱ نسبت با متوفی فرزند.

۲-    فرشته   شفیع زادگان اصفهان   به ش ش ۱۷۰۹ نسبت با متوفی فرزند.
۳-    فهیمه   شفیع زادگان اصفهان   به ش ش ۸۳۶ نسبت با متوفی فرزند.
۴-  فریبا   شفیع زادگان اصفهان  به ش ش ۷۳۴۱۹ نسبت با متوفی فرزند.
۵-  فیروزه   شفیع زادگان اصفهان  به ش ش ۷۵۲۵ نسبت با متوفی فرزند .

۶-   زهرا  حیدری جونی  به ش ش ۱۷۶۸۹ نسبت با متوفی همسرولاغیر.
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا هرکسي 
اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف یک ماه به 

شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۷۷۰۱

رونوشت آگهی حصروراثت

ناهید کریم زاده داراي شناســنامه شــماره ۴۲۹ به شــرح دادخواســت به کلاســه 
۳۱۸۷/۹۷ح۱۰  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نمــوده و چنین توضیح 
داده که شــادروان حســن کریم زاده ریزی بشناســنامه ۳۴۶۱ درتاریــخ ۹۷/۹/۲۳ 
اقامتگاه دائمي خود بــدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به

 ۲ پسر ، ۴ دختر  و ۱ همسر به اسامي: 
۱- اصغر کریــم زاده ریزی به ش ش ۱۹۰۳ نســبت بــا متوفی فرزند.۲-فتــح اله کریم 
زاده  ش ش ۵۸۳ نســبت با متوفی فرزند.۳-   فاطمــه کریم زاده ریزی بــه ش ش ۱۰۳ 
نســبت با متوفی فرزند.۴- بدری کریم زاده ریزیبه ش ش ۱۰۷۵ نسبت با متوفی فرزند.

۵- مریم کریم زاده ریزی به ش ش ۱۴۰۱ نســبت با متوفی فرزند.۶-  ناهید کریم زاده به 
ش ش ۴۲۹ نسبت با متوفی فرزند. ۷-  محترم شهابی  به ش ش ۲۴ نسبت با متوفی همسر 

ولاغیر.
اینــک بــا انجــام تشــریفات مقدماتــي درخواســت مزبــور را در یک نوبــت آگهي
 مي نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۱۰ شوراي حل اختلاف. م الف/۳۴۷۶۹۱



ایام تنظیم بودجه سالیانه کشور که فرامی رسد، 
میان دستگاه های دولتی، نمایندگان مجلس در 
استان های مختلف، استانداران و همه نهادها 
و سازمان هایی که به ردیف های بودجه دولتی 
متصل هستند، رقابتی شدید برای گرفتن سهم 

بیشتری از بودجه درمی گیرد. 
منابع مالی بیشتری که صرف کارهای غلط شوند درست مانند خودروی پرقدرت 
و تندرویی عمل می کنند که در مسیری نادرست به سمت دره رانده می شود. این 
کشور در دهه های گذشته شاهد هزاران پروژه ساخت وساز بوده که با پول های 
کلان اما در مسیرهای غلط ایجاد شده اند. صنایع پرآب بری که در مناطق خشک و 
کم آب ساخته شدند، سدهای عظیمی که از اساس نباید ساخته می شدند، توسعه 
کشاورزی با الگوهای کشت ناسازگار با کم آبی و پروژه های شهری عظیم همگی 
بر بنیان پول های کلان از منابع عمومی ساخته شده اند اما برخی از آن ها امروز 

بخشی از مصائب این کشورند. 
این گونه ولخرجی ها اگر به توسعه نینجامیده اند و وضعیت نامناسب عمده 
شاخص های کسب وکار، شفافیت، فساد، رقابت پذیری، جذب سرمایه خارجی، 
جذب گردشگر، کیفیت محیط زیست و ده ها شاخص دیگر از این دست نشان 
همین وضع نامناسب اند، علت های زیادی دارند و هیچ تبیین تک علتّی برای آن ها 

کافی نیست و این نوشتار قصد دارد برخی از آن ها را متذکر شود. 
اولین سازوکاری که نظام بودجه ریزی را به شدت مخدوش و توسعه گریز می سازد، 
اولویت تخصیص به مواردی است که من آن ها را محصول دام »امر مشاهده پذیر« 
می نامم. ساخت بزرگراه، سد و شبکه، کارخانه فولاد و چیزهایی از این دست به 
چشم می آیند و موجودیت فیزیکی شان مشهود است اما برای مثال تخصیص 
اعتبارات برای انجام اموری که زندگی مدرن را سنجش پذیر می سازند، به چشم 
نمی آید. تخصیص بودجه برای بهبود نظام سنجش داده های پایه ای منابع و 
مصارف آب، به چشم نمی آید، برای رسانه ها جذاب نیست و عموم مردم نیز چیزی 
از اهمیت آن سر در نمی آورند. این نوع بودجه ریزی در نهایت به تقویت نرم افزاری و 
سازوکارهای اصلاح در کشور بی عنایت است و ساخت وساز در آن اولویت می یابد. 

دوم، بودجه ریزی بر اساس فرایند و نه خروجی، مصیبت عظیمی برای نظام 
بودجه ریزی است. آن چه باید مد نظر سیاست گذار باشد و دولت و کل عملکرد 
نظام سیاسی – اجتماعی از منظر آن بررسی و نقد شود، آن چیزی است که دولت 
انجام می دهد و نتیجه ای است که به دست می آورد، نه فرایندی که دولت طی 
می کند و منابعی که برای کارهایش صرف می کند. گاه وقتی از دولتی ها پرسیده 
می شود عملکرد شما در این عرصه چیست، تعداد جلسات برگزارشده، مقدار منابع 
خرج شده، تعداد نفرساعت نیروی انسانی مصروف کار، گزارش های تولیدشده و 
مواردی از این دست را گزارش می کنند اما آن چه به واقع اهمیت دارد، حاصل به 
دست آمده است. دو چیز معمولاً گزارش و شناسایی نمی شود: اول، نسبت بین 
آن چه انجام می شود و آن چه باید حاصل شود و سازوکار تأثیر چگونگی های انجام 

کارها بر حاصل مورد انتظار؛ دوم، آن چه حاصل شده است. 
سوم، بودجه ریزی فعلی بر سه اصل استوار است: »لابی گری«، »دام مسیر 
طی شده« و »فقدان نقشه عدالت«. کشور فاقد بانک های اطلاعاتی دقیقی 
است که عدم توازن های ساختاری میان بخش های مختلف – خواه بخش های 
موضوعی و خواه بخش های جغرافیایی – را به دقت نشان داده و ظرفیت 
برنامه ریزی بر مبنای آن ها ایجاد کند. بودجه ریزی بدون نقشه عدالت که اعتبارات 
را به عرصه های خاصی برای کاستن از بی عدالتی ها هدایت کند، محصول »دام 
مسیر طی شده« هم هست. آن ها که توانسته اند در گذشته اعتبارات و بودجه را 
به سمت مقاصد خاصی هدایت کنند، و برای مثال به استان خاصی هدایت کرده 
و در آن جا انبوهی از پروژه های نیمه کاره تعریف کرده اند، نیمه کاره بودن همان 
پروژه ها را مبنایی برای تخصیص بخش بیشتری از اعتبارات برای تکمیل آن ها 

قرار می دهند. 
من آن خصیصه ای از نظام برنامه ریزی را که به اصلاح سازوکارها بی توجه است و 
دائم عطش آن را دارد که منابع مالی، طبیعی، انسانی و سیاسی بیشتری را صرف 
ساخت وساز کند، بدون آن که ارزیابی واقعی و درستی از تأثیر توسعه ای آن داشته 
باشد، و برای تداوم این رویه خود بر کسب و هزینه کردن منابع مالی و پولی و 
بیشتری اتکا دارد، »پول  مرگی« می نامم. پول مرگی خصیصه آن نظام توسعه ای 
است که به دلیل عدم اصلاح سازوکارهای صرف کردن منابع، با داشتن منابع پولی 
بیشتر، قوت بیشتری برای برداشتن گام های نادرست بزرگ تر پیدا می کند و خود 

را با پول بیشتر به دشواری افزون تری می اندازد.

سخن کی روش مبنی بر این که 
چرا در شــرایطی که مشکلات 
اقتصادی وجــود دارد، عده ای 
با فرست کلاس به ژاپن  پرواز 
می کنند و بر می گردند ، برخی 

را خوش نیامده است.  
به نظر می رسد منظور وی پرواز تیم پرسپولیس به ژاپن 
است که هم نقدی بر رقیب خود محسوب می شود و هم 

بر تشکیلات فوتبال.  
جواد خیابانی، گزارشــگری که هر چه بر سنش افزوده 
می شود به جای تجربه اندوزی و سنجیده سخن گفتن، 
دچار پرحرفی و بی مزه اجرا کردن  می شــود، ســخن 
کی روش را حمل بــر توهین وی به مــردم ایران کرده 
است. رییس فدراســیون فوتبال، آن را حمل بر ورود به 

مسایلی کرده که ربطی به سرمربی تیم ملی ندارد.  
رئیس کمیته المپیک خواســتار برخورد فدراســیون 

فوتبال با وی شده است. 
اما، واقعیت امر این است که کی روش نه تنها توهینی به 
مردم ایران نکرده، که حقیقت مهمی را بیان کرده است. 
اگر شرایط بد است برای همه باید بد و نامناسب باشد. 
نمی شود چوب شرایط بد بر گوشت و پوست و استخوان 
نحیف مردم فرود بیایید و عده ای چه بازیکن و چه غیر 
بازیکن در بهشــت برین به ســر برند و از تن سوخته ی 
اقشار فرودســت و کارگران، خانه خود را روشن و گرم 

نگه دارنــد.  اینکه ورود کی روش، در حین مســابقات، 
ممکن است موجب بروز حاشــیه برای تیم ملی بشود 
و بر نتایــج در بازی های بعــدی تاثیر منفــی بگذارد، 
موضوعی قابل تامل است که می شود در باره ی آن با او 

گفت و گو کرد.
 اما، متهــم کردن او بــه توهین به مــردم آن هم برای 
بیان حقیقتی که ممکن اســت از نظر مردم بیان حرف 
دل شان باشد و در عین حال نقدی بر رقیب خود است، 
نه تنها حاشیه تیم ملی را بیش تر می کند بلکه موجب 
می شــود که کی روش برای بعــد از خداحافظی از تیم 
ملی، مصاحبه هایی در باره ی این هجمه ها  و برخوردها 
انجام بدهد و مطالبــی را در قالب خاطــرات مکتوب 
کند کــه در آن صورت با توجه بــه محبوبیتش در بین 
مردم، توانایی جریان سازی اجتماعی بر علیه رویه های 
نادرست و به تعبیر محمد تقوی فساد و مافیای حاکم بر 

ورزش و فوتبال ایران را بیش تر خواهد داشت.
من اگر جای خیابانی و تاج و امیری باشــم، با ارامش با 
این موضوع برخورد می کنم تا گزک بدســت کی روش 

برای فردای بعد از خداحافظی از تیم ملی ندهم. 
او مربی بزرگی اســت. با تیم ملی نتایــج  خوبی گرفته 
است. از همه مهم تر از نظر مردم در بیانش رک و صریح 

و صادق است. 
با این برخوردهای تند و هیزم مشتعل کننده ی آن، باید 

به انتطار حرف هایش در آینده نشست. 

   جواد رنجبر 

سال چهارم
شماره شصت و هفت

۲ بهمن۱۳۹۷
۱۶ جمادی الاول ۱۴۴۰

 صاحب امتیاز و مدیر مسئول: مجید محققیان
زیر نظر شورای سردبیری
   صفحه آرایی: نوسان

 چاپ: آینده

 آدرس: اصفهان، خیابان میر ابتدای خیابان مصلی پلاک ۴۳
 صندوق پستی: ۸۱۵۸۹۸۱۸۶۵

 تلفن: ۰۳۱-۳۲۶۱۷۸۵۹
 توزیع:آرمان پخش

معاون توسعه مدیریت سازمان میراث فرهنگی گفت: »در ۹ ماهه امسال بیش از 
۶ میلیون گردشگر  خارجی وارد کشور شده که نسبت به گذشته رشد خوبی دارد .« 
محمد خیاطیان بااشاره به وجود ۳۲ هزار اثر تاریخی ثبت شده در کشور، عنوان کرد: 
»باوجود این ظرفیت هنوز در بحث گردشگری عقب  هستیم، البته کارهای خوبی طی 
سال های اخیر انجام شده است . «  وی اضافه کرد: در ۹ ماهه امسال ۶میلیون گردشگر 

به  کشور وارد شده که نسبت به سال های گذشته رشد خوبی را نشان می دهد. 

ظهور باجه های اداری در بستر اپلیکیشن ها کلید خورد. مقداد میرزایی، عضو سازمان نظام 
صنفی رایانه ای کشور از ایجاد اپلیکیشن های خدمات اداری برای کاهش تردد خبر داد و 
گفت: یکی از این نمونه اپلیکیشن ها که توسط شرکت های دانش بنیان و با ایده دانشجویان 
دانشگاه بهشتی ایجاد شده، کنترات است که خدمات خانگی و اداری متعددی به مشتریان 
ارایه می دهد و مشتریان به صورت ۲۴ ساعته می توانند درخواست خود را از طریق سایت یا 
اپلیکیشن ثبت کنند و از پیگیری درخواست های خدمات خانگی و اداری خود مطمئن شوند.«

اداره مجازی به بازار آمد٦ میلیون گردشگر خارجی وارد ایران شد

پیام 
ماهواره پیام

پول مرگی!

  هفته نامه
n a v a s a nW e e k l y

از امام رضا ) علیه السلام ( از حقیقت 
توکل سؤال شد . 

فرمود : این که جز خدا از کسی نترسی.
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کی روش و بیان حقیقتی تلخ

 نوسان: وب سایت تریپ ادوایزر،  
برترین مقاصد توریستی ۲۰۱۸ را 
براساس آرای کاربرانش اعلام کرده 
با  پاریس  فهرست،  این  در  است. 
همچنان  اخیر  ناآرامی های  وجود 
در صدر ایستاده و استانبول جایگاه 
برتر  مقصد   ۱۰ میان  در  را  خود 
از  نامی  همچنین  و  کرده  حفظ 
فهرست  این  در  ایرانی  شهرهای 

دیده نمی شود.
اطلاعات  شامل  ادوایزر  تریپ  
مفیدی درباره هتل ها، رستوران ها، 
همه چیز  و  مختلف  اقامتگاه های 
در رابطه با سفر است. با توجه به 
محبوبیت این سایت نزد گردشگران 

بین المللی این فهرست می تواند تاثیرگذاری فراوانی در انتخاب مقصد 
گردشگران در سال ۲۰۱۹ میلادی نیز داشته باشد.

پاریس در لیست تریپ ادوایزر جایگاه نخست را از آن خود کرده. 
این وب سایت درباره پاریس نوشته است: »گرچه پاریس به ویژه 
در ماه های پایانی سال ۲۰۱۸ شاهد ناآرامی ها و اعتراضات خیابانی 
جلیقه زردها بود اما جایگاه این شهر نزد گردشگران حفظ شده و 
رتبه نخست شهرهای جهان را از سوی کاربران »تریپ ادوایزر« به 
خود اختصاص داده است. پاریس در سال ۲۰۱۸ میزبان نزدیک به 
۵/ ۱۷ میلیون گردشگر بود.« درباره لندن به عنوان دومین مقصد برتر 
نیز آمده است: »لندن را می توان محل تلاقی تاریخ با هنر، مد و غذاها 
دانست. سپری کردن یک روز فوق العاده در لندن می تواند برای هر 
فردی متفاوت باشد.« رم نیز به عنوان سومین مقصد، در تریپ ادوایزر 

این گونه توصیف شده است: »شهر تاریخی رم ایتالیا یک روزه ساخته 
نشده و مطمئنا بیش از یک روز برای تماشای این شهر تمام نشدنی 
نیاز دارید. در این شهر می توانید به یادماندنی ترین غذاهای عمرتان 

را نیز تجربه کنید.«
این وب سایت درباره بالی، چهارمین مقصد برتر، نوشته است: »سواحل 
زیبا، جنگل های انبوه و برگزاری فستیوال های شاد در این شهر از 
جمله جذاب ترین اتفاقاتی است که کاربران در نظرات خود درباره بالی 
به آن اشاره کرده اند.« کرت نیز پنجمین مقصد در این لیست بوده 
است: »کرت به عنوان بزرگترین جزیره یونان نه تنها بنا به اساطیر 
زادگاه پادشاه خدایان المپ نشین است، بلکه از آن به عنوان خاستگاه 
نیز نماینده اسپانیا  بارسلون  اروپایی یاد می شود.«  تمدن مدرن 
در لیست تریپ ادوایزر است که درباره آن نوشته شده: » بارسلون 

توریستی  شهر  مهم ترین  که 
اسپانیاست هر روز با اقبال جهانی 
گردشگران  سوی  از  بیشتری 
روبه رو می شود.«  پراگهم هفتمین 
مقصد در این لیست اعلام شده؛ 
»میدان قدیمی و سالن قدیمی 
شهر به همراه زندگی در شب از 
جمله چندین و چند جاذبه مهیج 

در این شهر زیبای اروپایی است.«
از مراکش نیز به عنوان هشتمین 
برتر  مقاصد  لیست  در  مقصد 
است.  یادشده  ادوایزر،   تریپ 
با وجود این که قبلا چندان در 
گردشگری  مقاصد  فهرست های 
دیده نشده است؛ شهری که به 
سبب قرمز بودن تمامی ساختمان ها و بناها، شهر سرخ )حمرا( نیز 
نامیده می شود.  استانبول نیز در این لیست جایگاه نهم را دارد و بالاتر 
از نیویورک قرار گرفته است. تریپ ادوایزر درباره نیویورک به عنوان 
مقصد برتر دهم نوشته است: »بازدید از تمام دیدنی های نیویورک در 
یک سفر تقریبا غیرممکن است. نیویورک در سال ۲۰۱۸در مجموع 
میزبان بیش از ۱۳ میلیون توریست بوده است.«  در فهرست وب سایت 
تریپ ادوایزر از برترین مقاصد گردشگری جهان در سال ۲۰۱۸، پوکت 
در تایلند، هانوی در ویتنام، سیم ریپ در کامبوج، جامائیکا، شهر پلایا 
دل کارمن در مکزیک، لیسبونپرتغال، دبی در امارات، توکیو پایتخت 
ژاپن، کاتماندو در نپال، هنگ کنگ در چین، غردقه در مصر، دهلی نو 
در هند، شهر تاریخی کاسکو در پرو، ریودوژانیروی برزیل و سیدنی 

استرالیا در رتبه های ۱۱ تا ۲۵ جای گرفته اند.

نگاره

قاچاقچیان سوخت هر دقیقه
 277 ملیون تومان به جیب میزنند

۲۵ مقصد برتر ۲۰۱۸ از نگاه " تریپ ادوایزر"
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وزیر ارتباطات نوشت: "ماهواره پیام 
در مدار آرام نگرفت." 

خبری بدی است برای همه ایرانیان. 
شکستی است که باید جبران شود. 
بنابراین همه از این رویداد ناراحتیم. 
اما من در گوشه دلم یک خوشحالی 
یا بهتر است بگویم امید کوچک هم 

دارم. 
اگر ماهواره پیام به آسانی در مدار 
می  شروع  دولت  گرفت  می  قرار 
کرد به پروپاگاندا و نشان می داد که 
همه چیز عالی است. می گفت: باور 
ندارید؟ ما ماهواره فرستادیم به فضا 
و چنین و چنان. درد مردم و هزاران 

گرفتاری فراموش می شد. 
بنابراین شکست پروژه ماهواره پیام 
از این رو که شکست پروپاگاندای 
دولتی شکست خورده است خیلی 

هم ناامید کننده نیست. 
گرفتن  آرام  برای  که  این  دودیگر 
ماهواره پیام در مدار زمین پیش تر 
آرام گرفته  ایرانی  ها  میلیون  باید 
سطح  از  جامعه  مشکلات  باشند. 
به  امید  باشد.  خارج شده  بحرانی 
همه  باشد.  یافته  افزایش  زندگی 

چیز سر جای خودش باشد. 
از  پیام  ماهواره  افتخارآمیز  پروژه 
نقطه ای شروع شده است. این آغاز 
و  است  مبارک  فنی  و  مهندسی 
امیدوارم ماهواره پیام به زودی در 
نهایت مراحل فنی خود در جایگاه 
واقع  در  اما  بگیرد.  قرار  آسمانی 
پیام  ماهواره  پروژه  درست  شروع 
دست کم باید سی سال پیشتر در 
ایران  چند دبستان در جای جای 

باشد. 
تفاوت و تمایز این شروع و آن شروع 
و  پروژه  مدیریت  علم  تفاوت  در 
مهندسی هوافضا و علوم انسانی و 

سیاسی است. 
علم سیاست می گوید برای اجرای 
یک  )حتی  مهندسی  پروژه  یک 
های  چینی  مقدمه  ساده(  پروژه 
فرهنگی  و  اجتماعی  و  انسانی 
لازم است و تا این ها فراهم نشود 
درست  را  پروژه  آن  توان  نمی 

مدیریت کرد.  
مبتدل  به  ما  های  دبستان  وقتی 
و  تست  به  ممکن  شکل  ترین 
دارد  تمایل  گرا  مدرک  رفتن  بالا 
ابتدایی  گرفتار  های  دانشگاه  و 
ترین مسایل دانشی است ماهواره 
فرستادن به فضا چندان منطقی و 

بجا به نظر نمی رسد. 
اما به دلیل تاخیری که در توسعه 
داریم باید فرستادن ماهواره و اصلاح 
اجتماعی  و  آموزشی  ساختارهای 
ببریم.   پیش  هم  با  را  فرهنگی  و 
بدون اصلاحات زیر ساختی امکان 
موفقیت در پروزه ها به حداقل می 
رسد.  امیدوارم این پیام ماهواره پیام 

را مدیران به درستی دریافته باشند.

   ناهید زمانی

" گاج بخوانید؛ گاو بمانید"!  این اصلی ترین پیام 
مافیای بنگاه های آموزشی در کشور است.

امروزه بنگاههای پر بازده و سودآور جهان سرمایه 
داری از چنان قابلیتی برخوردار است که می تواند 
به راحتی به استثمار و خالی کردن جیب کسانی 
که در خیابان ها و دانشگاه ها علیه آن ها فریاد 

می زنند هم اقدام کند.
آن هایی که امروز در فرانسه در کوچه ها و خیابان ها فریاد می زنند ابتدا 
نیاز به یک جلیقه سبز دارند و از این بابت کمپانی های تولید جلیقه سبز 
از خوشحالی در پوست خود نمی گنجند و در همین چند هفته به اندازه 

فروش چند سال خود پول به جیب زده اند. 
بنگاه های اقتصادی در جهان که حاکمان سرمایه و پولند؛ از هر نمد، کلاه 
خود را می بافند؛ از کتب درسی دینی مقطع ابتدایی مانند یادیگری وضو 
و نماز تا یادیگری و آموختن اندیشه های متفکران بزرگ و انتقادی مانند 
ارسطو و افلاطون و هگل و مارکس و هایدگر و فرانکفورتی ها ؛ از تولید 
تسبیح و مهر و چادر نماز تا چاپ و فروش قرآن و نهج البلاغه و... دستان دراز 

این بنگاهها به وضوح قابل مشاهده است...
شعار پنهان این شرکت ها و بنگاه ها این است؛ مهم نیست به چه چیزی 
معترضید، مهم نیست چه چیزی را می خواهید یاد بگیرید؛ مهم فقط این 
است که پول بدهید در مدرسان شریف و گاج ثبت نام کنید و لیسانس و 

ارشد و دکترا بگیرید.

مهم نیست . . . !
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تحریم یعنی چه؟!

سیاست

محمد الساده، وزیر نفت قطر در کنفرانس خبری گفته است: دیگر 
نفتی درمیدان  مشترک میان ایران و قطر نمانده است و ما در ۱۸ سال 
منتهی به ۲۰۱۸، بیش از ۹۰۰ برابر ایرانی ها از منطقه مشترکمان، با 
فنآوری دوستان آمریکایی، نفت برداشت کرده ایم. دیگر نفتی در آن 

جا نمانده است؛ تنها گاز باقی است. 
خرم وزیر راه و ترابری دولت هشتم، میزان خسارت ایران از تحریم 
ها را بیش از ۱۰۰۰ میلیارد دلار یا به قیمت امروز ۱۲۰۰۰ تریلیون 

تومان که چندین برابر بودجه ۱۷۰۳ تریلیونی سال ۱۳۹۸ می باشد، 
برآورد کرده است هرچند به گمانم با در نظر گرفتن پیامدهای غیر 

مستقیم تحریم ها، میزان خسارت بسی بیشتر از رقم مذکور است.
در مجموع رشداقتصادی ایران بین سال ۲۰۰۰ تا ۲۰۲۲، منفی 
برآورد می شود؛ چنین رشدی زمینه پسرفت ناپایدار و بلکه غیر قابل 
برگشت را مهیا خواهد ساخت. بطوری که عسگراولادی بازرگان 
قدیمی می گوید: من با ۶۴ سال پیشینه در امر تجارت،برای نخستین 

بار است که حدود ۲ ماه بیکارم. بهار سختی در پیش روی داریم. 
صادرات به طور کامل صفر خواهد شد.

کاهش ۴۰ درصدی تولید خودرو و بیکاری؛رکود ژرف در معاملات 
مسکن کاهش دست کم ۳۰ درصدی تولید نفت و کاهش های 
بیشتر در آینده نزدیک؛کسری تند بودجه ۹۸  و استقراض از 
خرید  قدرت  درصدی   ۶۰ کم  دست  ،کاهش  صندوق توسعه 

خانوارهای شهری و ضعف تقاضا را در پی خواهد داشت 
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